
 

 

 

                              

Protokół nr XVIII/16 

sesji Rady Miasta Działdowo  

odbytej w dniu 25 kwietnia 2016 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miasta, w zamku, 

pod przewodnictwem pana Romualda REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady.  

 

        Sesja trwała w godz. 1000 -1430. 

 
        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji - zgodnie z załączoną listą obecności -

uczestniczyło 21 radnych.  

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli:  

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza Miasta  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ - Sekretarz Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta   

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI - Radca prawny Urzędu Miasta 

Pan Bogdan CYWIŃSKI - Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM w Działdowie  

Pani Małgorzata SZYMAŃSKA - dyrektor MOPS w Działdowie  

Pan Jakub ŻYWICKI -przedstawiciel Stowarzyszenia Wspierania Inicjatyw Gospodarczych 
Delta Partner z Cieszyna  
Pan Wiesław RUCIŃSKI -  zastępca Przewodniczącego Rady Seniorów Miasta Działdowo 
Pan Paweł ŻUJEWSKI - Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta  
Pan Jakub ŻYWICKI -  przedstawiciel Stowarzyszenia Wspierania Inicjatyw Gospodarczych 
Delta Partner z Cieszyna 
Przewodniczący zarządów osiedli 

Przedstawiciele lokalnych mediów   

Kilku mieszkańców miasta 

 

Przebieg sesji 

Pkt 1 

        Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność, powitał uczestników obrad oraz tych wszystkich, którzy oglądają sesję             

za pośrednictwem elektronicznych środków masowego przekazu. 
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Ad pkt 2 

Zmiany w porządku obrad: 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Na moje ręce wpłynęły od pana Burmistrza dwa wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

dzisiejszej sesji. Państwo radni posiadacie te wnioski w swoich materiałach sesyjnych. 

Pierwszy wniosek z 19 kwietnia 2016 roku dotyczy zdjęcia punktu 12 z porządku obrad,            

tj.: podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

(MDK,MBP,IMPK). 

Drugi wniosek z 20 kwietnia 2016 roku dotyczy włączenia do porządku obrad punktu                 

w brzmieniu: podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na objęcie granicami Warmińsko-

Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej gruntów położonych na terenie Gminy-Miasto 

Działdowo. Proponuję, by punkt ten zastąpił dotychczasowy punkt 12. W związku z tym 

ewentualne brzmienie punktu 12 jest następujące: podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na objęcie granicami Warmińsko-Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej gruntów 

położonych na terenie Gminy-Miasto Działdowo. 

Czy są inne wnioski w sprawie zmiany proponowanego porządku obrad? 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Ja tylko z pytaniem, bo wydaje mi się, że to jest 

istotne: nie wiemy, dlaczego dzisiaj nie ma pana Burmistrza. Ja nie chcę zakłócać porządku, 

który pan proponuje, i który był wcześniej przyjęty, natomiast to jest bardzo związane z dyskusją 

na wiele tematów, które dzisiaj będą miały miejsce. Czy może nam pan takiej informacji 

udzielić? 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza:  

Dzisiaj pan Burmistrz jest na urlopie okolicznościowym związanym z pogrzebem jego teścia.  

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Dziękuję.  

 
W przeprowadzonych głosowaniach Rada: 

 20 głosami „za”, przy jednym głosie wstrzymującym opowiedziała się za zdjęciem                

z porządku obrad punktu 12 w brzmieniu: podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego. 

Jednomyślnie, tj. 21 głosami „za” opowiedziała się za włączeniem do porządku sesji punktu 

w brzmieniu: podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na objęcie granicami Warmińsko-
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Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej gruntów położonych na terenie Gminy-Miasto 

Działdowo.  

 
Porządek obrad po zmianach : 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 
2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

 
3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji. 

 
4. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza                 
z wykonania uchwał Rady.  

 
6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych               

i stowarzyszenia gmin.  
 

7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 
 

8. Interpelacje i zapytania.  
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy-Miasto 
Działdowo na lata 2015-2020.  

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2016-2020. 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę             
i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo na okres                    
od 24 maja 2016 r. do 23 maja 2017 r. 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na objęcie granicami Warmińsko-

Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej gruntów położonych na terenie Gminy-
Miasto Działdowo.  

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do partnerstwa lokalnego, celem opracowania 

wniosku partnerskiego o dofinansowanie projektu w ramach Poddziałania 11.2.3 
Ułatwienie dostępu do usług społecznych, w tym integracja ze środowiskiem lokalnym  
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na lata 2014-2020.  

 
14.  Sprawozdania Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie: 

- z działalności Ośrodka za 2015 rok, w tym potrzeby i zamierzenia w zakresie 
pomocy społecznej: 

-  z realizacji zadań wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej w 2015 roku; 

- dotyczące oceny zasobów pomocy społecznej na 2015 rok dla Gminy-Miasto 

Działdowo. 
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15. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za rok 2015.  

 
16. Sprawozdanie z funkcjonowania Rady Seniorów Miasta Działdowo w roku 2015. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 
Działdowo na lata 2016-2025.  

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2016.  

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty od posiadania psów.  

 
20. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej.  

 
21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż             

w drodze przetargu lokalu użytkowego znajdującego się w budynku położonym przy     
ul. Wł. Jagiełły 32 w Działdowie.  

 
22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości położonej przy ul. Podkowińskiego w Działdowie.  
 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej przy ul. Karłowicza w Działdowie na rzecz użytkowników 
wieczystych.  

 
24. Odpowiedzi na zapytania.  
25. Wolne wnioski i informacje.  
26. Zamknięcie sesji. 

 
Ad pkt 3 

21 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji bez 

odczytywania. 

 

Ad pkt 4 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym: 
 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Szanowni Państwo! 

W okresie od XVI sesji do dzisiejszej podejmowałem następujące działania: 

- zwołałem dwie sesje Rady Miasta, tj. XVII nadzwyczajną sesję i dzisiejszą XVIII sesję; 

- odpowiadając na pismo pana Konrada Panka z dnia 20 stycznia 2016 roku dotyczące 

zastrzeżeń do protokołu nr 11/15 posiedzenia Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

z dnia 28 grudnia 2015 roku przesłałem w dniu 12 lutego 2016 roku do pana Konrada 

Panka wyjaśnienie Burmistrza Miasta. Z tym pismem można zapoznać się w biurze 

Rady;  
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- odpowiadając na apel Rady Miejskiej w Szczytnie przesłałem, 12 lutego 2016 roku,         

do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Szczytnie, oświadczenie Rady Miasta 

Działdowo z dnia 11 lutego 2016 roku w sprawie objęcia miasta Szczytno i Powiatu 

Szczycieńskiego małym ruchem granicznym między Rzeczypospolitą Polską a Federacją 

Rosyjską; 

- w związku z zapytaniami podczas XVI sesji pana radnego Zbigniewa Kocieli i pana 

radnego Sławomira Pszennego stosowne odpowiedzi - przygotowane przez dyrektora 

Miejskiego Domu Kultury z dnia 23 lutego; pana Burmistrza z dnia 24 lutego i dyrektora 

Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego z dnia 23 lutego – skierowałem            

do zainteresowanych. Pozostali państwo radni też otrzymali te odpowiedzi wraz               

z materiałami na XVII sesję Rady Miasta; 

- dnia 10 marca 2016 roku przesłałem państwu radnym dwa egzemplarze formularzy 

oświadczenia majątkowego radnego gminy z prośbą o wypełnienie i przekazanie według 

stanu na dzień 31 grudnia 2015 roku. Informuję, że jeszcze siedmiu radnych nie złożyło 

oświadczenia. Proszę tych państwa radnych o dotrzymanie terminu; 

- dnia 12 lutego 2016 roku wpłynęło pismo do radnych Rady Miasta i Burmistrza od pani 

senator Bogusławy Orzechowskiej z prośbą o zmianę nazw ulic noszących nazwy 

systemu komunistycznego, znajdujących się na terenie miasta Działdowo. Radni 

otrzymali w materiałach na XVII sesję to pismo wraz z odpowiedzią i załącznikami       

do odpowiedzi; 

- dnia 17 lutego wpłynęła do mnie prośba pana posła Andrzeja Kobylarza o przekazywanie 

informacji na temat zagadnień, które podejmowane będą podczas kolejnych sesji Rady 

Miasta według planu sesji. Na dzisiejszą sesję wystosowałem zaproszenie do wszystkich 

posłów i senatora z naszego okręgu wyborczego, by mogli zapoznać się ze sprawami   

poruszanymi podczas dzisiejszych obrad. Takie zaproszenia wraz z porządkiem sesji 

będą wysyłane do parlamentarzystów z naszego okręgu wyborczego przed każdą sesję. 

W zależności od dyspozycji czasowej nasi parlamentarzyści będą mogli skorzystać lub 

nie z zaproszenia. Będą też mieli wiedzę na temat spraw poruszanych na sesjach 

dotyczących nie tylko naszego regionu, ale także ważnych dla naszego miasta,                 

co zapewne ułatwi sprawowanie mandatu posła czy senatora; 

- do mojej wiadomości wpłynęły dwie uchwały Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie dotyczące badania zgodności z prawem dwóch uchwał Rady 

Miasta; uchwały nr XV/135/15 w sprawie pomocy finansowej dla Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego i uchwały nr XV/136/15 w sprawie pomocy finansowej dla 

Powiatu Działdowskiego. Wydane one zostały z naruszeniem prawa. Wady tych uchwał 
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nie są jednak istotne. Z uchwałami Kolegium RIO w Olsztynie radni mogą zapoznać się 

w biurze Rady; 

- do mojej wiadomości wpłynęło pismo, skierowane do Burmistrza Miasta, od prezesa 

Rodzinnych Ogródków Działkowych, związane z zapewnieniem bezpieczeństwa            

na terenie ogrodów, gdzie dochodzi do włamań do altanek i kradzieży. Pismo to jest 

dostępne w biurze Rady; 

- dnia 22 lutego 2016 roku do Rady Miasta wpłynęło pismo od panów Roberta Mendalki      

i Marcina Kellera informujące o niewydaniu przez PGKiM warunków technicznych 

przyłączenia działki przy ulicy Raginisa, na której realizują budowę budynków 

mieszkalnych, do sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. Do pisma dołączona jest 

odpowiedź PGKiM skierowana do wyżej wymienionych inwestorów oraz odpowiedź 

pana Burmistrza skierowana do Rady Miasta i do panów Roberta Mendalki i Marcina 

Kellera. Pisma te radni otrzymali w materiałach na XVII sesję; 

- do biura Rady wpłynęły zaproszenia na Samorządowy Turniej Halowej Piłki Nożnej        

o puchar Wójta Gminy Rybno. W turnieju, który odbył się 6 marca 2016 roku, wzięła 

udział reprezentacja Gminy-Miasto Działdowo; 

- dnia 15 marca 2016 roku Związek Miast Polskich powiadomił Burmistrza Miasta             

o podjęciu uchwały przez Zarząd Związku Miast Polskich stwierdzającej utratę 

członkostwa w Związku przez miasto Działdowo. Stosowne pismo znajduje się w biurze 

Rady, gdzie można się z nim zapoznać; 

- do wiadomości Rady Miasta wpłynęło wezwanie pana Henryka Futerskiego     

Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna” do usunięcia naruszenia prawa.      

Pan Futerski, na podstawie art. 101 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku                      

o samorządzie gminnym, wzywa Zgromadzenie Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” do usunięcia naruszenia prawa poprzez zmianę uchwały z dnia       

24 czerwca 2014 roku i zmieniającą uchwałą z dnia 17 marca 2015 roku w sprawie 

zmiany uchwały Zgromadzenia Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”         

z dnia 24 marca 2014 roku w sprawie określenia szczegółowo sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych i właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy, a powstają odpady komunalne i zagospodarowania tych odpadów. Nie będę 

odczytywał uzasadnienia, ono jest dostępne - można zapoznać się z nim w biurze Rady; 

- dnia 30 marca 2016 roku Burmistrz Miasta przedłożył swoje zarządzenie nr 31/2016      

w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo, 

sprawozdania z wykonania planu finansowego instytucji kultury oraz informację o stanie 
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mienia. Skierowałem to zarządzenie do Komisji Rewizyjnej i radnych Rady Miasta.       

Do sprawozdania z wykonania budżetu dołączone jest również sprawozdanie                    

z dokonanych umorzeń i udzielonych ulg w spłacaniu wierzytelności według stanu         

na dzień 31 grudnia 2015 roku. Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie 

zaopiniowała pozytywnie przedłożone przez Burmistrza Miasta Działdowo sprawozdanie  

z wykonania budżetu miasta Działdowo za 2015 rok. Stosowną uchwałę RIO w tej 

sprawie otrzymaliście państwo radni w swoich materiałach sesyjnych; 

- Związek Gmin Warmińsko-Mazurskich przesłał na moje ręce wykazy przedstawicieli 

wytypowanych przez Związek, na prośbę Marszałka Województwa, do pracy                    

w zespołach: Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego Województwa Warmińsko-

Mazurskiego i Zespołu ds. Wojewódzkiego Programu Polityki Prorodzinnej na lata 2017-

2021. Z pismem w tej sprawie państwo radni mogą zapoznać się w biurze Rady;  

- Wojewódzki Sąd Administracyjny doręczył Radzie Miasta prawomocne orzeczenie          

o stwierdzeniu nieważności § 2 ust. 1 pkt 7 uchwały nr XXXIX/348/14 Rady Miasta 

Działdowo z dnia 9 października 2014 roku w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo; 

- 18 kwietnia 2016 roku wpłynął do Rady Miasta odpis orzeczenia Naczelnego Sądu 

Administracyjnego z dnia 5 kwietnia 2016 roku w sprawie zażalenia Roberta Mendalki      

i Marcina Kellera na postanowienie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z 4 lutego 

2016 roku w przedmiocie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Działdowo. Naczelny Sąd Administracyjny zażalenie oddalił. Ponadto dnia         

21 kwietnia wpłynął wniosek pana Roberta Mendalki i Marcina Kellera o dokonanie 

zmiany uchwały nr XXXIX/348/14 Rady Miasta Działdowo z dnia 9 października       

2014 roku w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Działdowo, w zakresie obowiązujących wskaźników intensywności zabudowy.       

Z orzeczeniami WSA i NSA oraz wnioskiem państwo radni mogą zapoznać się w biurze 

Rady. O ewentualnej realizacji wniosku poinformuję Radę Miasta w stosownym czasie; 

- przekazałem państwu radnym w materiałach na dzisiejszą sesję stanowisko Związku 

Gmin Śląska Opolskiego wobec inicjatywy poszerzenia granic administracyjnych miasta 

Opola kosztem integralności gmin Dąbrowa, Dobrzyń, Dobrzyń Wielki, Komprachcice, 

Prószków i Turawa; 

- 18 marca 2016 roku otrzymałem do wiadomości pismo, skierowane do Burmistrza przez 

Wójta Gminy Iłowo-Osada dotyczące remontu pomnika w lesie Białuckim oraz pismo 

Rady Ochrony Pamięci Walk i Męczeństwa do Wójta Gminy Iłowo-Osada w tej sprawie. 

Państwo radni otrzymaliście tą informację w materiałach na sesję; 
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- przekazałem Przewodniczącym Klubów Radnych protokół kontroli Komisji Rewizyjnej 

dotyczący stanu dróg, który otrzymałem od kierownika zespołu kontrolnego dnia            

18 kwietnia 2016 roku i protokół kontroli Komisji Rewizyjnej dotyczący kontroli 

kompleksowej Miejskiej Biblioteki Publicznej w Działdowie, który wpłynął do biura 

Rady 19 kwietnia 2016 roku; 

- dnia 15 marca 2016 roku wpłynął do Przewodniczącego Rady wniosek z PGKiM           

Sp. z o.o. o zatwierdzenie przez Radę Miasta taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę         

i zbiorowego odprowadzania ścieków. Dzisiaj będziemy debatować nad podjęciem 

uchwały w tej sprawie w punkcie 11 porządku obrad; 

- dnia 21 kwietnia 2016 roku wpłynął do mnie wniosek Rady Seniorów dotyczący podjęcia 

stosownych działań uchwałodawczych i opracowania wieloletniego planu współpracy       

z organizacjami pozarządowymi. O podjętych działaniach w tej sprawie poinformuję 

Szanowną Radę w stosownym czasie. 

- Proszę państwa, mam jeszcze taką informację: osoby, które wyrażają zgodę                    

na otrzymywanie materiałów na sesje Rady Miasta i posiedzenia komisji wyłącznie         

w wersji elektronicznej proszone są o wpisanie się na listę, która znajduje się na stole pań 

protokołujących sesję. To jest początek prac, które będą prowadzone nad informatyzacją 

i cyfryzacją naszych posiedzeń i usprawnieniem pracy Rady Miasta i radnych. Jeżeli ktoś 

-oczywiście to jest dobrowolna sprawa - posiada sprzęt i chciałby otrzymywać materiały 

w wersji elektronicznej to bardzo proszę wpisać się na listę.  

 

Ad pkt 5 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza                   

z wykonania uchwał Rady: 
 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza złożył sprawozdanie z działalności 

Burmistrza w okresie międzysesyjnym, tj. od 11 lutego 2016 r. do 22 kwietnia 2016 r. (stanowi 

ono załącznik do protokołu).  

 
Ad pkt 6 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                  

i stowarzyszenia gmin: 
 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza: 

Proszę państwa, tak się składa, że ja nie byłem na tych posiedzeniach, nie ma obecnego tutaj 

Burmistrza, który był na tych posiedzeniach i trudno mi się do tego odnieść. 

 
 



 

 9 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady Miasta: 

Czyli pan Burmistrz złoży zapewne takie sprawozdanie na następnej sesji i przedłoży wcześniej 

może na piśmie państwu radnym, tak? 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza: 

Prawdopodobnie na piśmie i zostanie rozesłane. 

 
Ad pkt 7 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym: 

 
Pani Stanisława ŻYWICKA - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego:  

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2016 

roku:- 

- przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za rok 2015;  

 
- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie przystąpienia             

do partnerstwa lokalnego, celem opracowania wniosku partnerskiego o dofinansowanie 
projektu w ramach Poddziałania 11.2.3 Ułatwienie dostępu do usług społecznych, w tym 
integracja ze środowiskiem lokalnym  w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020; 

 
- przyjęła sprawozdania Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie: 

- z działalności Ośrodka za 2015 rok, w tym potrzeby i zamierzenia w zakresie 
pomocy społecznej: 

- z realizacji zadań wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej w 2015 roku; 

- dotyczące oceny zasobów pomocy społecznej na 2015 rok dla Gminy-Miasto 
Działdowo. 

 
− przyjęła informację o stanie dróg po zimie. 

 
Pan Jerzy CYBULSKI - Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska:  

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska odbyła posiedzenie w dniu 22 kwietnia.                  

Na posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała następujące projekty uchwał Rady Miasta: 

- w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy-Miasto 
Działdowo na lata 2015-2020; 

 
- w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2016-2020; 
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- w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo na okres od 24 maja 2016 r. 
do 23 maja 2017 r. 

 
- zmieniający uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

lokalu użytkowego znajdującego się w budynku położonym przy ul. Wł. Jagiełły 
32 w Działdowie; 

 
- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

położonej przy ul. Podkowińskiego w Działdowie; 
 

- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej przy ul. Karłowicza w Działdowie na rzecz 
użytkowników wieczystych. 

 
 Ponadto Komisja zapoznała się  ze stopniem zaawansowania projektów dokumentacji 
inwestycji na rok 2016. 
 
 
Pan Paweł ŚWIĄTEK - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Burmistrzu! Posiedzenie Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Turystyki odbyło się 20 kwietnia. Komisja: 

- przyjęła sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji; 

Miejskiego Domu Kultury; Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego       

za rok 2015 oraz informacje o planach pracy tych jednostek na rok 2016: 

- przeanalizowała koszty funkcjonowania placówek oświatowych; 

- dokonała analizy możliwości organizacji dożywiania w placówkach 

oświatowych.  

 
Pan Sławomir PSZENNY – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Koledzy i koleżanki Radni! 

Komisja Budżetu i Finansów obradowała w dniu 21 kwietnia 2016 roku. W trakcie posiedzenia: 

- zapoznała się z informacją o kondycji finansowej Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” wraz z omówieniem bilansu za rok 2015, analizą kosztów     

i przychodów wywozu odpadów w 2015 roku oraz informacją o poziomie opłat     

i ich ściągalności; 

- zapoznała się z informacją o kondycji finansowej za rok 2015 Przedsiębiorstwa 

Ciepłowniczego Spółka z o.o. w Działdowie; 

- oraz z bilansem sprzedaży wody w roku 2015; 

- zaopiniowała pozytywnie następujące projekty uchwał Rady Miasta: 
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1) w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo na okres od 24 maja 2016 r.     
do 23 maja 2017 r.; 
2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo    
na lata 2016-2025; 
3) w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2016; 
4) w sprawie zwolnienia z opłaty od posiadania psów; 
5) w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. 
 

Komisja zapoznała się również z kosztami finansowymi przeznaczonymi na ogrzewanie 

w sezonie grzewczym oraz zużyciem energii elektrycznej w Urzędzie Miasta Działdowo oraz        

w Miejskim Domu Kultury.   

 
Pan Wojciech ŚLIWA - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej:  

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Szanowna Rado! 

W okresie między sesjami Komisja Rewizyjna odbyła trzy posiedzenia, na których wybrano trzy 

zespoły kontrolne. 

W dniu 11 lutego do przeprowadzenia kontroli kompleksowej Miejskiej Biblioteki Publicznej;   

w dniu 29 marca do przeprowadzenia kontroli stanu dróg gminnych oraz w dniu 20 kwietnia     

do przeprowadzenia kontroli Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w zakresie funkcjonowania 

lodowiska miejskiego przy ulicy Świerkowej w sezonie 2014/2015. 

Dodatkowo, na ostatnim posiedzeniu Komisja Rewizyjna zapoznała się z wynikami dwóch 

pierwszych kontroli. Proszę radnego pana Patryka Piekarskiego oraz Jerzego Cybulskiego            

o ich omówienie. Dziękuję.   

 
Radny pan Patryk PIEKARSKI: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Wysoka Rado!  

Protokół kontroli kompleksowej Miejskiej Biblioteki Publicznej w Działdowie. 

Kontrolę przeprowadził zespół kontrolny w składzie:  

1) Patryk Piekarski - kierownik 

2) Sławomir Pszenny- członek 

3) Paweł Świątek- członek 

Komisja dokonała kontroli na podstawie upoważnienia Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Działdowo, zgodnie z planem Komisji na rok 2016. Kontrola odbyła się w dniach od 10 marca 

do 5 kwietnia 2016 r. 

Zakres kontroli obejmował gospodarkę finansową oraz organizację Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Działdowie. 

Wyjaśnień podczas kontroli udzieliła nam mgr Justyna Lytvyn - dyrektor Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Działdowie. 
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Zespół Kontrolny zapoznał się z potrzebami w zakresie napraw i remontów oraz spraw 

związanych z organizacją pracy biblioteki Zespół uznał za zasadne: 

1. Naprawę pęknięć na sufitach oraz ścianach. 

2. Zniwelowanie brzydkiego zapachu w serwerowni. 

3. Zakup sprzętu do digitalizacji zbiorów. 

4. Zakup przewijaka dla dzieci. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Radny pan Jerzy CYBULSKI: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!  

Zespół kontrolny Komisji Rewizyjnej w składzie Jerzy Cybulski, Waldemar Jurkowski, Bogdan 

Kaszubski, na podstawie wizji lokalnej przeprowadzonej w dniu 6 kwietnia 2016 roku, dokonał 

oceny stanu dróg na terenie Gminy-Miasto Działdowo. 

Zespół ocenił, że dla dobrego funkcjonowania miasta, poprawy bezpieczeństwa mieszkańców 

oraz wizerunku miasta niezbędne jest wykonanie remontów następujących ulic: Marii 

Skłodowskiej plus Chopina; Boya-Żeleńskiego, Kościuszki, Hallera, Młyńskiej, Pocztowej        

od ulicy Jagiełły do ulicy Łąkowej oraz ulicy Sportowej. 

Zespół kontrolny stwierdza, że w granicach miasta funkcjonują ulice o powierzchni gruntowej, 

to jest: ulica Reymonta, Traugutta, Sikorskiego, Paderewskiego, 11 Listopada częściowo, 

Szafirowa, Bursztynowa, Rubinowa i Koralowa. 

Oddzielnym, bardzo ważnym dla funkcjonowania miasta jest stan ulicy Grunwaldzkiej oraz 

ulicy Męczenników od ulicy Małłka do Grunwaldzkiej, to jest dróg wojewódzkich. 

Podsumowując, Zespół kontrolny rekomenduje Burmistrzowi Miasta zabezpieczenie 

środków w budżecie miasta na przygotowanie dokumentacji technicznych na remonty 

wskazanych ulic i utwardzenie ulic gruntowych. Jako pilne należy podjąć działania zmierzające 

do uzyskania środków na wykonanie dokumentacji i remont ulic będących w zarządzie 

Wojewódzkiego Zarządu Dróg.  

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informował         

o powołaniu, na ostatnim posiedzeniu, zespołu kontrolnego, który ma przeprowadzić kontrolę 

problemową w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w zakresie funkcjonowania lodowiska 

miejskiego. Chcę uzupełnić tę informację, że w składzie zespołu kontrolnego znalazł się pan 

radny Bogdan Kaszubski. A pytam, bo Komisja Rewizyjna nie widziała w tym nic 

niestosownego. Jeżeli nawet jest to zgodne z prawem, to czy jest to stosowne, żeby brat Bogdan 

kontrolował dyrektora MOSiR-u Grzegorza Kaszubskiego? Dziękuję 
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Radny pan Bogdan KASZUBSKI: 

Mam pytanie do pana radnego Odachowskiego czy wie, w jakim zakresie będzie ta kontrola?     

A jeśli naprawdę to ma jakieś dla pana znaczenie, to ja podziękuję i zrezygnuję z udziału             

w kontroli Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, jeśli pan Przewodniczący pozwoli, dobrze?  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Dziękuję bardzo. To już sprawa Komisji Rewizyjnej, tak? 

 
Ad pkt 8 
 

Interpelacje i zapytania: 

 
Pani Elżbieta KONARZEWSKA- wiceprzewodnicząca Rady: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Składam na ręce Przewodniczącego Rady Miasta, 

pana Romualda Remiszewskiego, za pośrednictwem oczywiście, do pana Burmistrza interpelację 

w temacie: Utworzenie i oznakowanie dodatkowego przejścia dla pieszych na ul. Nidzickiej        

w Działdowie. A więc, proszę państwa, mieszkańcy bloków Nidzicka nr 7 i 9, za moim 

pośrednictwem, zwracają się z prośbą do pana Burmistrza o utworzenie i oznakowanie 

dodatkowego przejścia dla pieszych przy ulicy Nidzickiej, na odcinku między rondem 

położonym obok kościoła św. Wojciecha, a przystankiem autobusowym znajdującym się 

naprzeciw bloku nr 7 przy ul. Nidzickiej.  

Uzasadnienie tejże interpelacji: przejście na drugą stronę ul. Nidzickiej dla mieszkańców, 

szczególnie z wyżej wymienionych bloków, a przy tym zwłaszcza osób starszych i osób 

niepełnosprawnych, jest każdorazowo wielką udręką. Pragnę podkreślić, że potrzeba ta dotyczy 

osób, dla których dotarcie do już istniejących, ale oddalonych przejść jest bardzo dużym 

problemem, szczególnie z powodu schorzeń ruchowych. Mając na względzie między innymi 

bezpieczne i łatwiejsze dotarcie starszych osób szczególnie do kościoła św. Wojciech oraz 

bezpieczne dotarcie dzieci do Gimnazjum nr 2, mieszkańcy tychże bloków proszą                        

o tą dogodność. Ja, radna popieram żądania mieszkańców, gdyż są one szczególnie zasadne          

i nieodzowne, a tym samym uprzejmie wnoszę o bezzwłoczne utworzenie i oznakowanie 

dodatkowego przejścia dla pieszych przez ulicę Nidzicką - naprzeciw kościoła św. Wojciecha. 

Dziękuję państwu za uwagę.  

 
 
 
 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 
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Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! Panie Burmistrzu! Zabieram głos w imieniu radnych 

Klubu Radnych Niezależnych, Klubu Radnych Porozumienie dla Działdowa oraz wszystkich 

mieszkańców Działdowa w sprawie bardzo istotnej dla naszego miasta.  

Posiadamy wiarygodne informacje, że tworzą się w tej chwili nadzwyczaj sprzyjające 

okoliczności, aby jak najszybciej przystąpić do prac przygotowawczych wdrażających budowę 

krytej pływalni w Działdowie. Wiemy, że zagraniczny inwestor, który na terenie Działdowa     

ma przystąpić do budowy dużego obiektu przemysłowego nadmiar wyprodukowanego ciepła 

chce przekazać na rzecz miasta. Taki przekaz oznaczałby znaczne obniżenie kosztów utrzymania 

pływalni, jak również tańszy dostęp do korzystania z niej przez naszych mieszkańców. My, radni 

uważamy, panie Burmistrzu, że powinien pan wykorzystać te sprzyjające okoliczności                 

i przystąpić do rozmów na temat budowy basenu. Ze swojej strony zapewniamy pana,                

że poprzemy pana starania i deklarujemy wszelką pomoc w opracowaniu wizji, wyglądu, 

koncepcji i funkcjonowania tej pływalni tak bardzo wyczekiwanej przez wszystkich 

działdowiaków. W związku z powyższym chcielibyśmy poznać pana stanowisko w tej sprawie. 

Dziękuję.  

 
Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI: 

Panie Burmistrzu! Mam dwa pytania.  

Pierwsze: uważam, że takim wyzwaniem reputacyjnym dla naszego miasta jest, aby 

ożywić plac Mickiewicza w czasie lata. Idzie lato, prawda? Można zastosować jakieś 

preferencyjne warunki dla handlowców. Niech powstaną jakieś ogródki piwne, niech                 

to w okresie letnim tętni życiem, bo jest martwota rzeczywiście. Ja mówiłem o tym 8 miesięcy 

temu. Bardzo proszę się tym zająć.  

Drugie pytanie: nasze miasto staje się miastem pro rodzinnym podobnież - to cieszy, ale 

w związku z tym mam pytanie. Nie od dziś wiadomo, że brak mieszkań jest w Działdowie dla 

naszych mieszkańców, oczywiście. 1 marca ruszyła tak zwana wiosenna edycja rządowego 

programu finansowego wsparcia budownictwa socjalnego i komunalnego. Bank Gospodarki 

Krajowej dysponuje pieniędzmi - 65 milionów. Czy pan zwróci się o taką pożyczkę, zbuduje 

takie mieszkania? Czas na konkrety, może coś po sobie pozostawić? Dziękuję bardzo.  

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Pewna modyfikacja pytań, z uwagi na brak pana 

Burmistrza Mrowińskiego. No, ale mimo wszystko problemów w naszym mieście nie brakuje.   

Pierwsze pytanie, panie Burmistrzu: afera Rywina. Bardzo byśmy chcieli wiedzieć,            

co z tą sprawą, czy CBA w ogóle zajęło się tą sprawą? Działdowska afera Rywina, chociaż nie 

bardzo rozumiem znaczenia afera Rywina w Działdowie. Ona powinna się nazywać inaczej, 
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gdyż afera Rywina, jak wiemy, jest aferą medialną, a nie aferą dotyczącą sprawy, którą się zajął 

pan Grzegorz Mrowiński. Co z tą sprawą? Czy CBA zajęło się tą sprawą? Czy mamy jakieś 

efekty działań w tej sprawie? 

Kolejne pytanie: gazetka, która firmuje nasze miasto, pozwolę sobie ją pokazać. Mam 

pytanie, kto jest autorem tego folderu?  

Rzecz kolejna: na jednej sesji zadałem pytanie o koszt między innymi koncertu, który 

miał miejsce podczas ostatniej imprezy sylwestrowej. Jestem zszokowany kwotą, która tam 

widnieje. Pozwolę ją sobie odczytać: 36.912,93 zł - realizacja koncertu. Prosiłbym                       

o szczegółowe wyjaśnienie tej kwoty, ponieważ jest ona dla mnie szokująca. Gdyż za taką kwotę 

możemy do Działdowa ściągnąć gwiazdę dużego formatu. Nie wiem, skąd te uśmiechy              

co niektórych radnych, ale jak ich na to stać niech zapraszają sobie sami takie gwiazdki. 

Kolejna rzecz, Szanowni państwo, to - dostajemy zaproszenia. Raz było to zaproszenie   

na sadzenie drzewek. Nie wiem, czemu tak się dzieje, że dostajemy te informacje bardzo późno. 

Jeśli chodzi o sadzenie drzewek to można by było, powiedzmy, sobie odpuścić. Ale dostaliśmy 

informację dzień przed i to telefonicznie. Natomiast bardziej mnie nurtuje, a w zasadzie nie 

podoba mi się sytuacja, w której dostajemy powiadomienie pisemne na spotkanie na zamku 

dotyczące rewitalizacji zamku. Chciałbym wiedzieć, dlaczego tak się dzieje, że data na piśmie 

jest 4 marca, nadanie 9 marca, a spotkanie odbywa się 11. W przypadku pozostawienia awizo      

w skrzynce nie sposób znaleźć czas, aby się wyrobić. Przypomnę: 4 datowane jest to na piśmie, 

9 - nadanie i 11 jest spotkanie. Tych pytań jest znacznie więcej, ale myślę, że z uwagi, iż nie      

ma pana przełożonego, to na dzisiaj tyle. Dziękuję.  

 
Radny pan Andrzej TESSAR: 

Mam pytanie do pana Burmistrza. Zwrócili się do mnie mieszkańcy z tym zapytaniem,                

w związku z tym je kieruję. Otóż, chcą zapytać pana Burmistrza, czy na terenie miasta 

Działdowa jest przewidziana organizacja/lokalizacja wybiegu dla psów? Widzą taką potrzebę, 

jednocześnie pod kątem zachowania czystości i bezpieczeństwa dla innych mieszkańców -         

to jedna sprawa.  

I, czy w związku z wnioskiem, który padł na poprzedniej sesji, odnośnie poczynienia starań 

względem zachowania czystości po psach, poczynione zostały pewne działania. Dziękuję 

bardzo. 

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Panie Burmistrzu!  

 Jak przedstawia się realizacja dotacji udzielana z budżetu miasta podmiotom należącym              

i nienależącym do sektora finansów publicznych na ten rok? 
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 Drugie pytanie: dlaczego wycięto wszystkie świerki przy Ratuszu?  

 I trzecie pytanie: czy będzie sprzątanie zatok parkingowych z rosnących tam traw              

i chwastów, bo bardzo brzydko wyglądają, a jak jeszcze będziemy czekać to bardziej się 

ukorzenią i te koszty później będą jeszcze większe. Dziękuję.  

 
Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Ja mam dwa pytania.  

Pierwsze, to jako ciąg pytania pana kolegi Zbigniewa Kocieli. Chodzi mi o kontrolę 

CBA, i jakie koszty z tego tytułu poniosło miasto?  

I drugie pytanie: w związku z tym, że jest taka opcja, że możemy otrzymywać materiały 

drogą elektroniczną na sesję. Oczywiście jak najbardziej to popieram. Tylko moje pytanie brzmi: 

czy w związku z tym będzie zakupiony odpowiedni sprzęt, czy też mamy korzystać ze swojego 

prywatnego? Dziękuję bardzo. 

 
Pan Włodzimierz PRZYBYŁKA - Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1:  

Mam takie zapytanie. Była taka akcja „Ziemia” ostatnio i czy Szanowni radni zauważyli, czy       

ta akcja się odbyła tu w Działdowie, czy nie? Bo kiedyś, innymi czasy, to widziałem, że ta akcja 

była bardziej widoczna i sprzątanie naszego miasta było bardziej widoczne. W tym roku, jakoś 

nie było widać. Mam tu na myśli ulicę Lidzbarską, ten duży plac pozostałości przy wjeździe       

od Lidzbarka. 

Druga sprawa, panie Burmistrzu, ja już raz poruszałem taką sprawę. Może parę groszy        

i można by tam przemalować te podziemie. Przejście pod wiaduktem, żeby to po czyszczeniu 

nadało jakiś taki większy urok. Bo tam dużo było jednak pracy, ale efekt troszeczkę mierny. 

I trzecia sprawa to taka ogólna, odnośnie prasy. No, są tu pewne takie zapytania,            

że innymi czasy troszeczkę więcej było wiadomości w prasie na temat pracy Rady Miasta, sesji. 

W prasie, w „Gazecie Działdowskiej”, czy w tygodniku. Teraz są tylko krótkie, lakoniczne 

wzmianki i uważam, że Rada zasługuje na to, żeby coś więcej w prasie było napisane. Tyle, 

dziękuję.  

 
Ad pkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2015-2020: 
 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Projekt tej uchwały został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta i przedłożony 

państwu radnym w materiałach sesyjnych. 



 

 17 

Projekt Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy-Miasto Działdowo na lata 2015-2020 jest 

załącznikiem do uchwały. Jest to obszerny dokument powiązany z zapisami zawartymi               

w Strategii Rozwoju Gminy-Miasto Działdowo na lata 2015-2025. Został on wcześniej 

dostarczony państwu radnym w celu zapoznania się.  

Lokalny Program Rewitalizacji został opracowany przez Stowarzyszenie Wspierania Inicjatyw 

Gospodarczych Delta Partner z Cieszyna. Dzisiaj gościmy na sesji przedstawiciela 

Stowarzyszenia, pana Jakuba Żywickiego, który przy udziale pani Izabeli Sokolnickiej, inspektor 

w Referacie Zamówień Publicznych i Projektów Europejskich zapozna Szanowną Radę z tym 

dokumentem. Wcześniej proszę panią Izabelę Sokolnicką o przedstawienie projektu uchwały. 

 
Pani Izabela SOKOLNICKA - inspektor w Referacie Zamówień Publicznych i Projektów 

Europejskich: 

Szanowni Państwo! Zakończyliśmy opracowanie projektu Lokalnego Programu Rewitalizacji 

dla Gminy-Miasto Działdowo. Jest to jeden z trzech dokumentów, który jest niezbędny              

do ubiegania się o środki finansowe; dwa są już przyjęte, LPR jest dokumentem ostatnim. Został 

opracowany zgodnie z wytycznymi w zakresie rewitalizacji w programach operacyjnych, 

wydanymi w dniu 3 lipca 2015 roku przez Ministerstwo Infrastruktury i Rozwoju. Określa       

on, w jaki sposób rewitalizacja będzie prowadzona na terenie gminy; w tym celu zostały 

wyznaczone obszary, które tym procesom będą podlegały. Program Rewitalizacji jest jednym     

z ważniejszych narzędzi przy ubieganiu się o dofinansowanie, niekiedy stanowi on załącznik 

obligatoryjny, który jest przekazywany instytucji zarządzającej. 

Ogólny charakter Lokalnego Programu Rewitalizacji przedstawi pan Jakub Żywicki. Dziękuję.  

 
Pan Jakub ŻYWICKI ze Stowarzyszenia Wspierania Inicjatyw Gospodarczych Delta Partner 

omówił, przy pomocy prezentacji multimedialnej, projekt Lokalnego Programu Rewitalizacji. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Otwieram dyskusję nad projektem. 

Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI: 

Chodzi mi o promowanie, rozwój dziedzictwa naturalnego i kulturowego. W jaki sposób będzie 

to promowane? Dziękuję.  

 
Pan Jakub ŻYWICKI: 

Na obszarach zdegradowanych będą realizowane projekty z różnych działek. Jeżeli chodzi          

o promocję naturalną, o miejsca, które są wyznaczone w planie zagospodarowania 
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przestrzennego jako parki lub tereny zielone, to będzie możliwa ich rewitalizacja, czyli oprócz 

chodników, lamp, nowych ławek i śmietników można też zagospodarować tereny zielone. Także 

o to bardziej chodzi, czyli zwiększenie atrakcyjności miejsca, czyli terenu zielonego czy parku 

wpłynie na promowanie ładnych miejsc w Działdowie. 

 
 Nie było więcej chętnych do zabrania głosu i Przewodniczący zamknął dyskusję,            

po czym poddał  projekt uchwały pod głosowanie.  

 
 Podjętą jednomyślnie, tj. 21 głosami „za”  

Uchwałą nr XVIII/162/16 

Rada przyjęła Lokalny Programu Rewitalizacji Gminy-Miasto Działdowo na lata 2015-2020.  

 
 Dziesięciominutowa przerwa w obradach.  

 
Ad pkt 10 

 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2016-2020: 
 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Projekt uchwały został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został także 

państwu radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. 

Projekt wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2016-2020 jest załącznikiem do uchwały. Został on opracowany przez 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Spółka z o.o. w Działdowie, 

zaakceptowany przez pana Burmistrza i przedłożony do uchwalenia na dzisiejszej sesji. W sesji 

uczestniczy pan Ireneusz Falba prezes PGKiM Spółka z o.o. w Działdowie, który zapewne 

odpowie na ewentualne pytania państwa radnych dotyczące planu. Wcześniej proszę pana 

Stanisława Dobrackiego pełniącego obowiązki naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej      

i Planowania Inwestycji o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego 

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 

2016-2020. 

 
Pan Stanisław DOBRACKI - odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Otwieram dyskusję nad projektem uchwały.  
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Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

W punkcie 6 na rok 2020 jest zapisane: kanalizacji sanitarnej na obszarach przy ulicy 

Olsztyńskiej. Czy to dotyczy obszaru ulicy Olsztyńskiej w środkowej części, czy na wylocie        

z miasta?  

 
Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Dotyczy to gruntów, które będą wykupione od Agencji 

Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa i potencjalnych obiektów sportowych 

najprawdopodobniej. Ten plan ma charakter otwarty, jest to też odległy termin i te pieniądze, 

które są przeznaczone na tą ulicę mogą być spożytkowane w całkiem inny sposób. Na razie 

przyjmujemy te tereny, które mają być potencjalnie wykupione przez Gminę-Miasto Działdowo.  

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Przekazane chyba na Gminę-Miasto Działdowo. 

 
Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 

Przekazane, przepraszam, a nie wykupione. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Czyli te na wylocie miasta.  

 
Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 

To dotyczy tylko i wyłącznie dokumentacji. Także nie jest to jakiś szczegółowy plan, lecz tylko   

i wyłącznie wydatki związane z dokumentacją.  

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Dobrze, ale to jest rok aż 2020. A ja tak troszeczkę w nawiązaniu do wcześniejszych dyskusji      

i rozmów podczas prac komisji, i nawet - nie ukrywam - dołączę do tego, co pan radny 

Gołębiewski powiedział: czy jest możliwe, aby ten obszar był uzbrojony wcześniej? 

 
 
 
 
Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 

Jak wspomniałem, Szanowni państwo, charakter planu jest otwarty, czyli wszelkie zmiany będą 

zawsze uwzględniały aktualne potrzeby Gminy-Miasto Działdowo. Także w porozumieniu          
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z Burmistrzem będzie to wszystko na pewno zmieniane. Plan na 5 lat jest opracowany 

praktycznie pierwszy raz, zazwyczaj były to terminy maksymalnie 2-letnie, dlatego PGKiM 

przyjęło taką strategię wspólnie z panem Burmistrzem, że określone zostały kierunki rozwoju 

Gminy-Miasto Działdowo, i na podstawie tych kierunków zostały one rozmieszczone w czasie,     

i pod to planujemy wydatki inwestycyjne, i rzeczowo - na załączonych mapkach - poszczególne 

odcinki sieci zarówno wodociągowych, jak i kanalizacyjnych. 

 
Pan Włodzimierz PRZYBYŁKA - Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1:  

Panie prezesie, na ulicy Raginisa prowadzona jest budowa bloków i są zapytania mieszkańców 

kierowane do pana, czy widzi pan możliwość przedłużenia sieci kanalizacyjnej? Jak pan połączy 

te bloki, które zostaną tam wybudowane? Bo część domów jest niepodłączona do kanalizacji        

z uwagi na ten niższy poziom. Czy jest możliwość, żeby połączyć to razem ? 

 
Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 

Panie Przewodniczący, jest możliwe, natomiast część kanalizacji z ulic przyległych                   

do Lidzbarskiej będzie odprowadzana w kierunku ulicy Lidzbarskiej, w stronę torów. Natomiast 

część będzie przechodziła na przeciwną stronę ulicy Lidzbarskiej w kierunku ulicy 

Księżodworskiej i dalej oczyszczalni ścieków. Także te zlewnie będą w obydwa kierunki 

działały. Natomiast z ulicy Raginisa będzie to sprowadzone w perspektywie na pewno nie 

dzisiejszej, nie w ciągu roku, nie w ciągu 2 lat, ale w kierunku oczyszczalni ścieków, w kierunku 

ulicy Księżodworskiej, Granicznej, w tamtym kierunku.  

 
Pan Włodzimierz PRZYBYŁKA - Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 - mówił poza 

mikrofonem. 

 
Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 

W pierwszym roku na pewno tego nie mamy w planie, ponieważ w tym roku skupiamy się        

na zakupie wirówki do oczyszczalni ścieków, która ma zastąpić wysłużoną już prasę, takie 

urządzenie starszej generacji. I to jest wydatek bardzo istotny z punktu widzenia spółki. Jest        

to wyszacowane na kwotę 450 tys. zł. netto. Myślę, że to jest wartość niewygórowana i skończy 

się na wyższej kwocie. I w tym roku planowane jest wykonanie tylko i wyłącznie wodociągów    

w ulicy Raginisa. Natomiast, jeżeli chodzi o kanalizację, będzie to na pewno w następnych 

latach realizowane albo w 2017, albo 2018.  

Radny pan Jerzy CYBULSKI: 

Panie Przewodniczący, pytanie do pana prezesa. W punkcie 1 - działalność w zakresie 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę - jest informacja, że wyprodukowano w 2015 roku                     
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1 133 657 m3, sprzedano 987 539, różnica to jest 146 118 m3. Jest informacja, że to są straty, 

błędy pomiarów i woda technologiczna. Każde urządzenie pomiarowe ma jakiś zakres błędu, jak 

to się ma do tej wielkości, bo tu jest ponad 10% wydobycia, które nie zostało sprzedane ? Licząc 

koszt wody po 2,50 zł za m3, wychodzi kwota jakieś 370 tys. i pytanie: jaki jest błąd wynikający           

z pomiarów, a jaki strat?  

 
Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Burmistrzu! Rzeczywiście, wydobycie wody, które 

jest zsumowane wynosi 1 mln 134 tys. m3. Dla nas jest najbardziej istotna sprzedaż w ramach 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę, dotyczy to głównie mieszkańców Działdowa, i ona               

ma bezpośredni wpływ na cenę. To jest tak zwany mianownik do pokazania taryfy, ile wychodzi 

za 1 m3 ceny. Natomiast na pozostałe ilości składają się sprzedaż hurtowa, głównie prowadzona 

na terenie gminy wiejskiej Działdowo, jest to prawie 100 tys. m3. Woda, z której korzystają 

nasze służby pożarnicze do realizacji swoich celów - jest to niecałe 0,3 tys. m3. Woda 

technologiczna - wbrew pozorom - tą czystą wodę musimy stosować zarówno do płukania 

naszych sieci w ramach stacji uzdatniania wody, czy też sieci zewnętrznych, wodociągowych.   

Ta woda również jest stosowana do płukania chociażby taśm filtracyjnych w oczyszczalni 

ścieków. I błędy pomiarowe oraz straty; trudno wyszacować straty, ponieważ to się odbywa        

w sposób niewidzialny dla nas. Natomiast, co do jakości wodomierzy i błędów pomiarów 

przyjmuje się, że jeżeli będzie to do 12% to jest to całkiem niezły wynik. Ja otrzymuję z firm, 

które zajmują się legalizacją wodomierzy, dane z badań tychże wodomierzy – jest                       

to akceptowalne na tym poziomie. Jeżeli chodzi o nasze wodomierze, szczególnie te, w które 

wyposażone są budynki wielolokalowe bądź obiekty administracji publicznej, obiekty 

przemysłowe, usługowe, te które pobierają znaczne ilości wody, to one są wyposażane               

w wodomierze znacznie doskonalsze. Do niedawna były to wodomierze klasy C, czyli to już 

była bardzo niska rozbieżność. Natomiast od roku bieżącego montujemy tzw. przepływomierze 

ultradźwiękowe. Jest to może nie najnowszy trend technologiczny, jeżeli chodzi o tego typu 

wodomierze, aczkolwiek w naszym mieście zostaną one zamontowane we wszystkich 

budynkach wielolokalowych i przemysłowych. Myślę, że pozwoli to na bardziej dokładne 

mierzenie, tylko mamy wątpliwości w odniesieniu głównie do budynków wielolokalowych.         

I ci, którzy w takich budynkach mieszkają, patrzę tutaj na pana radnego Demskiego, który 

zawsze ze mną polemizował na ten temat przy okazji kolejnych posiedzeń Rady. Więc tutaj       

te dysproporcje, jeżeli chodzi o sumę wskazań wodomierzy lokalowych a tego głównego, mogą 

się jeszcze pogłębić. Tak być nie musi, bo te wodomierze, które wymieniacie państwo w trakcie 

użytkowania co 5 lat one też są coraz doskonalsze, ich klasa meteorologiczna dokładności jest 
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też coraz wyższa. Nie powinno być, z mojego punktu widzenia, aż tak źle. Także wszystkie               

te czynniki uwzględniające interes zarówno przedsiębiorstwa, jak i odbiorców powinny być 

należycie zachowane i te proporcje nie powinny się zmienić na gorsze.  

Radny pan Sławomir PSZENNY: 

Pytanie do pana prezesa w sprawie oczyszczalni ścieków. W planie jest tylko i wyłącznie jeden 

zakup: montaż wirówki do odwadniania osadów ściekowych na oczyszczalni ścieków. Czy       

do 2020 roku pan przewiduje jeszcze jakieś inne inwestycje na oczyszczalnię ścieków? Czy 

oczyszczalnia ścieków będzie wymagała innych nakładów, czy to po prostu nie jest                    

do przewidzenia, czy nie jest przewidywane? Dziękuję. 

 
Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Burmistrzu! Jak wiecie państwo, oczyszczalnia 

ścieków jest własnością Gminy-Miasto Działdowo, więc PGKiM jest tylko administratorem, 

użytkownikiem. I my wybiegając w przyszłość potrafimy określić potrzeby, które wynikają         

z pewnych rzeczy planowanych. Natomiast nie możemy uwzględniać rzeczy, które mogą 

wyniknąć na skutek zwykłego przypadku czasem. Nasz plan bieżący zakłada wymianę przede 

wszystkim wspomnianej wirówki. Ona jest wyartykułowana w sposób szczególny w planie 

wieloletnim. Poza tym wymieniamy ciągle jakieś urządzenia, wcale nie tanie. Te koszty 

oczyszczalni ścieków są coraz wyższe. Wiadomą rzeczą jest, że oczyszczalnia nie jest 

amortyzowana przez spółkę. Spółka musi tych zakupów inwestycyjnych dokonywać z własnych 

środków i to ma przełożenie, oczywiście, na taryfę za ścieki. Natomiast my nie możemy tej 

oczyszczalni, tego majątku pierwotnego z oczyszczalni amortyzować. Nie jesteśmy w stanie 

wygenerować środków amortyzacyjnych. Także uwzględniając to wszystko staramy się  bieżące 

remonty przeprowadzać w sposób naprawdę bardzo racjonalny. I tak na przykład, w styczniu 

bieżącego roku zakupiliśmy do oczyszczalni przekładnię rotora. Nie wszyscy państwo na pewno 

byliście w oczyszczalni i na pewno nie wiecie, natomiast, to jest skrzynia biegów do napędu      

w zbiornikach wody, takich poziomych rotorów, które napowietrzają nasz osad ściekowy. Ten 

osad w tym zbiorniku nabiera już własności nieodorowych, czyli on zmienia się w zapach 

zbliżony do świeżej ziemi i torfu. Taka przekładnia jest przede wszystkim oryginalna, zakupiona 

w Danii. Ta ostatnia kosztowała 138 tys. zł. netto, zakup był dokonany w miesiącu styczniu, czy 

lutym. W naszych planach jest wymiana wszystkich tych przekładni, które już mają                   

po kilkanaście lat, od początku praktycznie żywota oczyszczalni, czyli od 1997 roku. Co roku 

chcemy wymieniać jedną z tych przekładni, czyli to ma takie przełożenie. Ale to są rzeczy 

przewidywalne, ponieważ te przekładnie były do tej pory remontowane. Remont nie był tak 

kosztowny, jak wymiana. Natomiast na dzień dzisiejszy jesteśmy już - można tak powiedzieć - 
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zdesperowani, żeby te przekładnie kolejne wymieniać. Nie chcę tutaj państwa informować          

o pozostałych ważnych remontach, ale wszystkie te rzeczy ruchome - że tak powiem -                 

w poszczególnych elementach, w poszczególnych budowlach oczyszczalni ścieków praktycznie 

są już wymienione. Wszystkie mieszadła w piaskownikach w komorze beztlenowej, dwa rotery, 

które w sposób naturalny się zniszczyły. Kolej jest teraz na przekładnie, silniki i nie wiemy       

co jeszcze. Mieliśmy też poważną awarię swego czasu na skutek pioruna, który uderzył             

w oczyszczalnię. Zniszczyło nam się praktycznie sterowanie całej oczyszczalni. Na szczęście 

oczyszczalnia była ubezpieczona i te urządzenia, które uległy destrukcji zostały wymienione      

na koszt ubezpieczyciela. Mało tego, dokonaliśmy jeszcze dodatkowej inwestycji w postaci 

dodatkowego zabezpieczenia oczyszczalni przed uderzeniami pioruna. To wygląda podobnie,   

jak w rozdzielniach prądu elektrycznego. W tej działdowskiej rozdzielni również jest                  

to zastosowane, to są takie iglice wysokie na kilka metrów. Także oczyszczalnia wymaga 

remontów, z tym że część jest planowanych tak, jak ta wirówka. Część musimy profilaktycznie 

też przygotować i oczyszczalnia niech pracuje. 

 
Radny pan Roman ŁUKASZEWSKI: 

Mam pytanie do pana prezesa, chodzi mi o rok 2018. W punkcie 1. jest budowa sieci 

kanalizacyjnej sanitarnej w ulicy Granicznej i Prostej wraz z kolektorem tłoczonym                     

i przepompownią oraz kolektorem sanitarnym. Mi natomiast chodzi o ulicę Leśną. Z moich 

informacji sprzed lat, 2, 3 było tak, że taka przepompownia miała być też budowana na ulicy 

Leśnej, a tutaj do roku 2020 tego nie ma. Chciałem spytać, czy są jakieś przymiarki, czy 

ewentualnie rozważa się taką budowę przepompowni w okolicach ulicy Leśnej, bo dotyczy         

to mieszkań w okolicach lasku, cmentarza i tak dalej. Dziękuję. 

 
Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 

Panie Przewodniczący! Szanowna Rado! Ulica Leśna jest tak skonfigurowana, że ona nie 

wymaga żadnych przepompowni, ponieważ punkty rzędne, wysokościowe są dosyć wysoko, 

dlatego w skrajnych przypadkach tego przełamania były zainstalowane przepompownie, 

szczególnie przy cmentarzu jedna jest mi znana. Natomiast w pozostałych terenach nie ma takiej 

potrzeby. Także ja nie widzę tutaj żadnych planów, jeżeli chodzi o przepompownię w ulicy 

Leśnej.  

 
 
Radny pan Roman ŁUKASZEWKI: 
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A dlaczego w takim razie tym mieszkańcom, którzy mieszkają przy tej ulicy Leśnej tłumaczy się 

i odmawia, że nie będą podłączeni do kanalizacji, bo potrzebna jest właśnie tego typu budowa. 

Dziękuję. 

 
Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 

Ja takiej wiedzy nie posiadam. W planie zawarte są te kierunki, które były przedstawione przez 

gminę, natomiast ulica Leśna praktycznie jest zaspokojona pod względem sanitarnym i nie        

ma potrzeby rozbudowy jakichś tam szczególnych przypadków.  

 
Radny pan Wojciech ŚLIWA: 

Ja również mam pytanie do pana prezesa. W obecnej chwili miasto posiada przestarzałą sieć 

wodną, tak zwaną azbestową. Proszę powiedzieć, ile mamy tej sieci i czy uda się chociaż           

po części zmodernizować i zaplanować w tym wieloletnim planie modernizacji sieci 

wodociągowej? Dziękuję. 

 
Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Oczywiście plan, jak wspomniałem na wstępie 

swojej wypowiedzi, ma charakter otwarty. W uzgodnieniu z panem Burmistrzem skupiliśmy się 

na kierunkach rozwoju gminy tych, które będą realizowane w najbliższych latach. Natomiast 

jeżeli chodzi o sieci azbestowe wodociągowe ich jest około 5 km. Będą realizowane w ramach 

tej otwartej części planu, czyli de facto może prawdopodobnie coś się zmieni w tym planie               

i w miejsce tego będziemy realizowali wymianę rur azbestowych na te bardziej przyjazne 

naszemu środowisku. Z punktu widzenia prawa, mamy termin na wymianę tychże rurociągów   

do 2032 roku, czyli z punktu widzenia zmiany tego azbestu jest to dosyć odległy termin. Nie 

ukrywam, że ta część naszej działalności nie została zaniedbana, gdyż w ubiegłym roku 

wymieniliśmy sieć wodociągową w ulicy Traugutta. Mogę dodać, że to była akurat jedna            

z łatwiejszych wymian. Natomiast, jeżeli chodzi o wymianę na pozostałych odcinkach, głównie 

o ulicę Sportową i te przyległe, to nie będzie takie łatwe zadanie. Wymaga to sporządzenia 

przede wszystkim kompleksowej dokumentacji technicznej i do tego się bardzo racjonalnie 

trzeba przygotować, ale jest to uwzględnione w naszych planach. Pan Burmistrz jest 

poinformowany, zresztą bardzo naciskał na nas, w pewnym sensie na wymianę tych rur. 

Natomiast na dzień dzisiejszy powinniśmy się raczej skupić w kierunku rozwoju i zapewnić tym 

potencjalnym mieszkańcom wodę, kanalizację, którzy będą gospodarstwa domowe budowali      

w tych nowych terenach wyznaczonych pod budownictwo mieszkaniowe czy pod usługi, czy 

przemysł. A ten azbest pozostawić tak jakby w międzyczasie. Z punktu widzenia finansowego 

wodociągi są zawsze elementami tańszymi, dużo droższa jest kanalizacja i infrastruktura. Z tym, 
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że musimy się naprawdę bardzo przygotować i w międzyczasie będziemy na pewno po kolei      

te ulice wymieniali. Oczywiście, te stare rury najprawdopodobniej zostaną w gruncie. A tak        

na marginesie mogę dodać, z punktu widzenia praktycznego i rzeczowego, że te rury azbestowe 

wbrew pozorom nie szkodzą wodzie i spokojnie można tą wodę przesyłać. Ta rura azbestowa 

sprawdza się całkiem dobrze. Ona jest pokryta dokładnie szkliwem wynikającym ze stałego 

przepływu i praktycznie nie ma żadnego oddziaływania na środowisko. Azbest jest tylko 

szkodliwy w momencie zetknięcia się z powietrzem, w trakcie obróbki, wpływu atmosfery          

on wysycha, on się może zaczynać łuszczyć. Część tych włókienek, to są takie włókna ostre 

haczykowate tak zwane, które są porywane przez powietrze i mogą się osadzać w naszych 

drogach oddechowych i tym sposobem mogą być szkodliwe, powodując różne schorzenia. 

Natomiast w ziemi, takie są zdania, że nie ma naprawdę złego wpływu na nasze środowisko. 

 
Radny pan Zenon GAJEWSKI: 

Ja tylko chciałbym zwrócić uwagę, panie prezesie, że takie przekładanie w nieokreśloną 

przyszłość wymiany rur azbestowych na zasadzie, że jedno z drugim jest powiązane, to jednak 

wstrzymuje pewne inwestycje na całym tym osiedlu jeśli chodzi o drogę, o chodniki. Dopóki     

to nie zostanie wymienione to tam trudno inwestować w drogę, w chodniki. Ja bym prosił, żeby 

pan prezes - w imieniu mieszkańców mówię - zwrócił na to jednak uwagę, bo to wstrzymuje 

tego typu inwestycje. A na przykład linia komunikacyjna w cudzysłowie Sportowa, Okólna-  

jednak tą jedną z najbardziej ruchliwych ulic - Leśną mogłaby trochę odciążyć. Ale w tym 

stanie, jakim to teraz jest, to nie za bardzo. Także prosiłbym o taką większą uwagę na tym 

osiedlu. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Myślę, że sprawa ważna, także pan prezes się pochyli na tą sprawą i w najbliższym czasie nas 

poinformuje o tych przedsięwzięciach. Myślę, że w tych kilku latach ta sieć będzie jednak 

zmodernizowana.  

 
Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA: 

Ja jeszcze mam pytanie do pana prezesa. Tak mi się  nasunęło, dlaczego akurat wymieniana była 

w okolicy Traugutta ta linia, a nie na przykład w okolicy Sportowej, gdzie wiadomo,                  

że ta kanalizacja jest już dłużej? Co było powodem, czy dlatego, że tam akurat osiedle pana 

Burmistrza?  

 
 
 
Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp. z o.o.: 
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Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Ulica Traugutta była zaplanowana kilka lat temu, jeszcze 

przed wyborami, także proszę tutaj nie kojarzyć faktu. Wspomniałem o tym, dlaczego została 

wymieniona. Dlatego, że po prostu była taką forpocztą i była stosunkowo łatwa do wykonania, 

gdyż tych odbiorców nie było wielu. Ta droga była nieutwardzona i chcieliśmy przede 

wszystkim spróbować, i jednocześnie tą inwestycję wykonać w sposób taki dla nas sondażowy,     

i być przygotowanym na te trudniejsze odcinki, które niechybnie nas czekają na osiedlu Leśna, 

na Sportowej i tym pobocznym. 

 
 Nie było więcej chętnych do zabrania głosu i Przewodniczący zamknął dyskusję,            

po czym poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 
 Podjętą 21 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

Uchwałą nr XVIII/163/16 

Rada uchwaliła Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych na lata 2016-2020. 
 

Ad pkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę             

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo na okres od 24 maja 2016 r. 

do 23 maja 2017 r.: 
 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Panie i Panowie Radni! Szanowni Państwo! Do Rady Miasta wpłynął wniosek z PGKiM 

Spółka z o.o. wraz z opisem i uzasadnieniem, o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, w którym Przedsiębiorstwo określiło taryfy        

na wodę i ścieki na okres od 24 maja 2016 r. do 23 maja 2017 r. Burmistrz Miasta, po dokonaniu 

weryfikacji, potwierdził prawidłowość i autentyczność danych zamieszczonych we wniosku 

taryfowym i wnosi do Rady Miasta o zatwierdzenie wnioskowanych taryf. Biegły rewident         

w swojej opinii potwierdził także, że dane zawarte we wniosku zostały opracowane                      

z zachowaniem obowiązujących przepisów tak w sposobie opracowania taryf, jak i danych 

stanowiących podstawę wprowadzenia nowych taryf. 

Projekt uchwały został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta i został państwu 

radnym, z wymienionymi wcześniej dokumentami, przedłożony w materiałach sesyjnych. 

Uzyskał on także pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Gospodarki           

i Ochrony Środowiska. 

Proponuję od razu przejść do dyskusji nad projektem uchwały, w sesji uczestniczą pan Ireneusz 

Falba prezes PGKiM w Działdowie oraz pan Wojciech Fabiński naczelnik Wydziału Gospodarki 

Komunalnej, Mieszkaniowej i Nadzoru Właścicielskiego, którzy zapewne odpowiedzą państwu 



 

 27 

radnym na ewentualne zapytania zadawane w toku dyskusji. W związku z tym otwieram 

dyskusję nad projektem uchwały, a jednocześnie proszę pana naczelnika Wojciecha Fabińskiego, 

by przedstawił, jak zmieniają się ceny i stawki opłat za wodę i ścieki.   

 
 
Pan Wojciech FABIŃSKI - naczelnik Wydziału GKW: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Szanowni Radni! Proponowana podwyżka cen           

za wodę wynosi: 

- 4 grosze za 1 m3 dla gospodarstw domowych, tj. z kwoty 2,35 zł brutto na 2,39 zł brutto; 

- 3 grosze za 1 m3 dla przemysłu i usług, tj. z  2,42 zł brutto na 2,45 zł brutto za 1 m3; 

- natomiast proponowany wzrost ceny za 1 m3 odprowadzanych ścieków to 4 grosze, tj. z kwoty  

4,20 zł brutto na kwotę 4,24 zł brutto. 

      Jeżeli chodzi o to, jak to się kształtuje na tle innych miast w województwie warmińsko-

mazurskim, to Działdowo ma jedne z niższych cen. Dla porównania: jeżeli chodzi o wodę dla 

gospodarstw domowych w mieście Działdowo kwota wynosi 2,35, natomiast ścieki 4,20,             

a na przykład w Iławie woda kosztuje 2,69, natomiast ścieki 5,53. Dziękuję bardzo.    

 
       Nie było chętnych do zabrania głosu i Przewodniczący zamknął dyskusję, po czym poddał 

projekt uchwały pod głosowanie. 

 
        Podjętą 20 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

Uchwałą nr XVIII/164/16 

Rada zatwierdziła taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 
na terenie miasta Działdowo na okres od 24 maja 2016 r. do 23 maja 2017 roku. 
 

Ad pkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na objęcie granicami Warmińsko-

Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej gruntów położonych na terenie Gminy-Miasto 

Działdowo: 
 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Projekt uchwały został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. Na pewno państwo radni macie ten projekt przed 

sobą. Proszę panią Izabelę Sokolnicką inspektor w Referacie Zamówień Publicznych i Projektów 

Europejskich o krótkie omówienie projektu uchwały. 

 
 
 
Pani Izabela SOKOLNICKA:   
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Szanowni Państwo! W dniu 15 kwietnia Spółka Heinz Glas Działdowo zwróciła się z wnioskiem 

o wyrażenie zgody na objęcie terenów zlokalizowanych przy ulicy Jagiełły do granic  

Warmińsko-Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Aby całą procedurę można było 

rozpocząć wymagane jest podjęcie przez Radę Miasta uchwały w przedmiotowej sprawie. 

Spółka planuje na tym terenie swoją inwestycję, połączoną z utworzeniem nowych miejsc pracy, 

jednak z uwagi na poufny charakter inwestycji więcej informacji szczegółowych na ten temat nie 

możemy, niestety, udzielić. Dziękuję.     

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Otwieram dyskusję nad projektem tej uchwały. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Tak na dobrą sprawę szanujemy tą poufność i liczymy, że firma „Heinz Glas” dokona tego,       

co będzie dobre i dla niej, i dla mieszkańców miasta Działdowo. Ale, panie Przewodniczący, 

myślę że niekoniecznie na sesję, ale na Komisję Gospodarki i Ochrony Środowiska byłoby miło, 

jakby przedstawiciel huty przyszedł i nam troszeczkę, już po całym fakcie, jak to zostanie 

przyznane, jak huta będzie miała ten przywilej korzystania ze strefy ekonomicznej, żeby nam 

powiedziała, jak to widzi. Ponieważ, tak naprawdę rodzą się pytania. Jest to w dużym stopniu 

centrum miasta, ten teren jest już zagospodarowany. Pewna część, widzę, nie jest objęta tą strefą, 

mimo iż właścicielem jest właśnie Heinz Glas, ale szanujemy tą wolę przedsiębiorstwa, które 

życzyłoby sobie pewną poufność. Natomiast wracam do punktu, od którego zacząłem, czyli 

prosilibyśmy o zaproszenie przedstawiciela huty, może nie na sesję, ale chociaż na komisję. 

Dziękuję.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. Jeżeli oczywiście przedstawiciel huty będzie chciał wziąć udział w takim 

spotkaniu, zapewne w odpowiednim czasie zaprosimy przynajmniej na Komisję Gospodarki. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Ja, panie Przewodniczący, myślę, że on nie powinien odmówić. To by było chyba co najmniej 

nietaktem.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Ja nie wiem... 

 
 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 
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A czy pan może zaprosić? Ja nie pana pytam, panie Kaszubski. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Ja zaproszę w odpowiednim czasie.  

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Dziękuję.  

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Uprzejmie informuję, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Gospodarki i Ochrony Środowiska. Zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania. 

 
 Jednomyślnie, tj. 21 głosami „za” Rada podjęła 

Uchwałę nr XVIII/165/16 

w sprawie wyrażenia zgody na objęcie granicami Warmińsko-Mazurskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej gruntów położonych na terenie Gminy-Miasto Działdowo. 
 

Ad pkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do partnerstwa lokalnego, celem opracowania 

wniosku partnerskiego o dofinansowanie projektu w ramach Poddziałania 11.2.3 Ułatwienie 

dostępu do usług społecznych, w tym integracja ze środowiskiem lokalnym  w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata        

2014-2020: 
 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt tej uchwały został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

radnym przedłożony w materiałach na dzisiejszą sesję. 

Uprzejmie informuję, że Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. Proponuję przystąpienie do dyskusji, ewentualne pytania 

dotyczące projektu uchwały proszę kierować do obecnej na sesji pani Małgorzaty Szymańskiej 

dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Otwieram dyskusję nad projektem uchwały.    

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Pani dyrektor, jakie będą koszty, a ile możemy się spodziewać pozyskać środków finansowych? 

 
Pani Małgorzata SZYMAŃSKA - dyrektor MOPS: 

Panie Przewodniczący! Panie i Panowie Radni! Panie Burmistrzu! To jest dopiero projekt 

partnerstwa. Partnerstwo przystąpi do konkursu i dopiero ewentualnie będzie mowa                     

o pieniądzach. Natomiast rzeczą istotną w tym projekcie jest to, że wkład własny jest                  

w granicach 5%, czyli jest to mniejszy procent wkładu niż w poprzednich projektach. Poza tym 
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chcemy przystąpić w partnerstwie z gminą Płośnica i z gminą Rybno. A są to gminy, które        

na pewno w tych wojewódzkich konkursach są preferowane z racji na fakt, że są wskazane  

słabo rozwinięte usługi społeczne w tych gminach. Czyli, jak gdyby Gmina-Miasto Działdowo   

w ten sposób korzysta trochę. Dziękuję.  

 
 Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, więc Przewodniczący zamknął dyskusję         

i poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 
 21 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 

Uchwałę nr XVIII/166/16 

w sprawie przystąpienia do partnerstwa lokalnego, celem opracowania wniosku partnerskiego     
o dofinansowanie projektu w ramach Poddziałania 11.2.3 Ułatwienie dostępu do usług 
społecznych, w tym integracja ze środowiskiem lokalnym  w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020. 
 

Ad pkt 14 

Sprawozdania Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie: 

- z działalności Ośrodka za 2015 rok, w tym potrzeby i zamierzenia w zakresie 

pomocy społecznej: 

-  z realizacji zadań wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej w 2015 roku; 

- dotyczące oceny zasobów pomocy społecznej na 2015 rok dla Gminy-Miasto 

Działdowo. 
 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Sprawozdania te przedłożyła Szanownej Radzie pani Małgorzata Szymańska dyrektor 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Otrzymaliście je państwo radni w materiałach            

na dzisiejszą sesję. Nad tymi sprawozdaniami debatowała Komisja Spraw Społecznych                  

i Porządku Publicznego. Komisja nie wniosła uwag do sprawozdań. Proponuję dyskusję nad 

sprawozdaniami bez ich referowania, ewentualne pytania proszę kierować do obecnej na sesji 

pani Małgorzaty Szymańskiej dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Otwieram 

dyskusję nad przedłożonymi sprawozdaniami. Ja jednocześnie zwróciłem się do pani dyrektor      

o przedstawienie także informacji, w ramach tego punktu, dotyczącej świadczenia   

wychowawczego „500+” realizowanego przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej                    

w Działdowie. Jeżeli taką informację pani dyrektor by mogła króciutką przedstawić, to będę 

wdzięczny.  

Otwieram dyskusję.  

 
 
Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI: 
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Pani dyrektor, mam pytanie o fundusz alimentacyjny. Jak nasz samorząd radzi sobie                   

ze ściąganiem należności od osób, które zalegają z płatnościami alimentacyjnymi? W różnych 

gminach, różnie to bywa, jak to u nas jest? Dziękuję bardzo. 

 
Pani Małgorzata SZYMAŃSKA - dyrektor MOPS:  

Panie Przewodniczący! Panie, Panowie Radni! Jeżeli chodzi o fundusz alimentacyjny,                

to Ośrodek realizuje przede wszystkim wypłacanie świadczeń dla osób wychowujących dzieci 

oraz współpracuje z komornikami i Urzędami Skarbowymi odnośnie ściągania należności oraz            

współpracuje też z dłużnikami alimentacyjnymi. Natomiast pracownicy ośrodka są zwykłymi 

pracownikami administracyjnymi i w związku z tym nie mają możliwości ściągania należności 

alimentacyjnych, robią to najczęściej za pośrednictwem komorników. Więc ta procedura 

związana z wzywaniem dłużników alimentacyjnych do ponoszenia opłat nie przynosi wielkich 

efektów. I w chwili obecnej, wydaje mi się, że to też jest sprawa głośna, zaczęły się takie 

sytuacje, że nawet do nas zwracają się już wierzycielki, które mówią, że rezygnują                       

z wypłacanych alimentów z tej racji, że nie chcą bardziej obciążać swoich partnerów długami 

alimentacyjnymi, z racji wchodzenia  programu „500+”. Także sytuacja się zmienia.  

Jeżeli chodzi o ściągalność to chciałabym zwrócić tylko uwagę, że w naszym mieście ona dużo 

się nie zmniejszyła. I tak mówiąc szczerze ta ściągalność była dość znaczna, bo ona wynosiła     

w granicach 8-10%, więc wydaje mi się, że jeszcze nie była tak tragiczna. Dziękuję bardzo.   

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Pani dyrektor, jak zawsze pani wysoki poziom prezentuje w sprawozdaniach. Bardzo czytelne, 

bardzo widoczne. Ale porównując z poprzednimi latami, jeżeli chodzi o tabelę nr 3 „Przesłanki 

uzasadniające przyznanie pomocy w 2015 roku” te wszystkie zjawiska, które tutaj pani 

przedstawia, wiadomo to wskaźnik jest rosnący dalej i to zatrważająco, ale brak mi jednego 

porównania. Nie ma takiego zjawiska, jak ubóstwo. Co pani powie na ten temat, dlaczego nie 

ma? Bo w poprzednich sprawozdaniach zawsze było, a teraz czy go nie ma? Nie, no jeszcze 

500+ w poprzednim roku to nie obowiązywało. 

 
Pani Małgorzata SZYMAŃSKA - dyrektor MOPS: 

Szanowny Panie Radny! To są punkty, które zawarte są w sprawozdawczości i w zależności      

od tego, jaka przyczyna jest najbardziej widoczna u osób, które się zgłaszają, takie też przyczyny 

wskazujemy. Czasami to bywa tak, że w jednej rodzinie są 2, 3 przyczyny. Natomiast, tak 

naprawdę, chyba do końca ubóstwa w naszym mieście nie ma. Nie jest to taka sytuacja, żeby 

rzeczywiście ludzie nie mieli środków w ogóle do życia. Natomiast częściej spotykamy się          

z sytuacją pewnego marnotrawienia środków. My również sprowadzamy żywność, jeżeli chodzi 
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o program współpracy z Bankiem Żywności i też obserwujemy, jakie jest podejście do tej 

sytuacji. Czy na przykład wszyscy klienci nasi chcą pobierać tą żywność? Ponadto dysponujemy 

też możliwością na przykład wykonywania prac społecznie-użytecznych. Czyli, jest to pewnego 

rodzaju dochód. I też muszę powiedzieć, że nie zawsze i nie wszędzie cieszy się                          

to popularnością. Czyli, tak naprawdę nie wynika to z ubóstwa zupełnego, tylko też z pewnej 

niechęci wykonywania przez ludzi pracy zarobkowej. Dziękuję.  

 
 Nie było więcej głosów w dyskusji nad sprawozdaniami i 

Pani Małgorzata SZYMAŃSKA - dyrektor MOPS przedstawiła informację o realizacji 

świadczenia wychowawczego „500+” przez Miejskiej Ośrodek Pomocy Społecznej                     

w Działdowie, i tak : 

Szanowni Państwo! Panie Przewodniczący! Panie, Panowie Radni!  

Oczywiście, przystąpiliśmy do realizacji świadczenia „500+”. Przygotowywaliśmy się do tego 

wcześniej i w związku z tym, jeżeli chodzi o pomoc społeczną to staraliśmy się większość 

świadczeń przesunąć tak, żeby wypłacić je w marcu, aby w kwietniu zbyt dużo osób nie 

przychodziło, bo warunki mamy trochę trudne, jeżeli chodzi o osoby oczekujące, zwłaszcza       

w korytarzu, gdzie przechodzą inni klienci. Ale wydaje mi się, że w sumie udało nam się            

tą sytuację opanować na dzień dzisiejszy. Wnioski wpływają w dalszym ciągu do Ośrodka, ale 

nie są one już tak bardzo liczne. Z reguły po 20,30 do 40 wniosków dziennie. Natomiast            

do piątku wnioski osobiście złożyło 899 rodzin, a drogą elektroniczną 248 rodzin. Przy czym,  

90% tych wniosków elektronicznych jest do poprawki, bo są w nich błędy związane                     

na przykład z nazwami ulic i nie możemy przenieść w całości do naszych programów tych 

wniosków, przy odczytywaniu pojawia się jedynie imię i nazwisko, a nie ma wielu 

uzupełnionych rzeczy. Poza tym, nie wszyscy uważnie wypełniają wnioski. Często bywa tak,      

że w składzie rodziny nie umieszcza się na przykład małżonka, czy małżonki, nie umieszcza się 

dzieci pełnoletnich. A skład rodziny to jest ten skład, który w całości świadczy o rodzinie            

i to być musi.  

Jeżeli chodzi o wypłaty świadczeń, to pierwsze wypłacone były 14 kwietnia, bo takie też 

mamy jeszcze naciski. Świadczenia wypłacone były na 190 dzieci, w kwocie 95 000 zł, ale        

po tym momencie zaczęły pojawiać się telefony, które jak gdyby utrudniają pracę, bo one nic nie 

zmienią, natomiast pracownicy muszą tłumaczyć, dlaczego ta osoba dostała, a inna jeszcze nie 

dostała i czeka w kolejce. Ten moment będzie trwał jeszcze jakiś czas, bo jeszcze sporo decyzji 

mamy do realizacji. Druga pula decyzji została wypłacona w dniu 22 kwietnia. To były            

103 rodziny na 165 dzieci, na kwotę prawie 83 000 zł. I kolejny termin wypłaty będzie              

29 kwietnia.  
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Ja chciałam tylko nadmienić, że pracownicy naprawdę starają się i robią wszystko,         

co możliwe, żeby realizować te świadczenia jak najszybciej. Pracują do godziny 17, nawet 

przychodzą w soboty, żeby opracować jak najwięcej decyzji. Natomiast problemy zaczęły się      

z programami, z których korzystamy, czyli między innymi z oprogramowania PESEL,              

bo klienci nie mają obowiązku przynoszenia dokumentów, np. aktów urodzenia dzieci, natomiast 

pracownicy mają obowiązek sprawdzić dane w oprogramowaniu PESEL i tutaj zaczyna się 

problem, bo te programy centralnie nie wytrzymują. Nie jesteśmy w stanie dotrzeć do tych 

danych. Poza tym, jeżeli chodzi o dane dochodowe, mamy możliwość też sprawdzania tych 

danych za pośrednictwem Ministerstwa Finansów, ale również są problemy, czyli zbyt długo 

trzeba czekać na uzyskanie tych danych. To są takie najistotniejsze rzeczy, jeżeli chodzi               

o problemy, jakie mamy. I, jak powiedziałam, już zdarzają się sytuacje, że przychodzą osoby, 

które rezygnują z alimentów, z tej racji, że nie chcą, żeby małżonkowie posiadali dodatkowe 

zadłużenie. To tyle, dziękuję. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Pani dyrektor, czy ustawodawca przewidział taką sytuację, w której rodziny patologiczne bądź,  

z którymi wcześniej mógł być jakiś problem, trudno mi określić jaki, czy te pieniądze, jak będą 

defraudowane... 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Panie radny, przepraszam. Bardzo proszę państwa zgromadzonych na sali o wyłączenie 

telefonów, bo to nam troszeczkę przeszkadza. Dziękuję bardzo.  

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

...jeżeli te pieniądze będą w jakiś sposób defraudowane, czy będzie pani, jako urzędnik, miała 

wpływ na to, żeby zachować jakąś kontrolę, czy one są poddane bez kontroli luźnemu 

wykorzystaniu tych środków poprzez tych, którzy je otrzymają? Wiemy, że są rodziny, które       

są wielodzietne i te pieniążki będą dosyć wysokie, jak na początek. Moje obawy kieruję w tym 

momencie, w tym kierunku, gdyż one mogą spowodować niewłaściwe przekazanie tych 

pieniędzy na cel, który pierwotnie był założony. Dziękuję.  

 
Pani Małgorzata SZYMAŃSKA - dyrektor MOPS: 

Szanowni Państwo! Ustawa oczywiście przewiduje możliwość taką, że Ośrodek Pomocy 

Społecznej ma wpływ na to, co z tymi pieniędzmi się dzieje na tyle, że na przykład, jeżeli 

podejmie informację, że pieniądze są marnotrawione to może te pieniądze przeznaczyć w formie 

talonu, ewentualnie innych opłat dla rodziny, żeby bezpośrednio nie dostarczyć pieniędzy. 
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Natomiast, na pewno to jest sprawa bardzo trudna, dlatego że urzędnicy nie są w stanie cały czas 

kontrolować. A przy tym, jeżeli to jest rodzina na przykład 5-osobowa, która na troje dzieci - 

otrzymuje 1500 zł i gdybyśmy przeznaczyli te pieniądze w całości na przykład na talony 

żywieniowe, to rodzina będzie się buntowała, że nie zrobi innych opłat, prawda? Czyli, tak 

naprawdę, należałoby wejść w skórę tej rodziny i porobić wszystkie opłaty za rodzinę. Ale taka 

możliwość w ustawie jest wskazana. Dziękuję.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej głosów w dyskusji. W związku z tym zamykam dyskusję             

i stwierdzam, że Rada Miasta zapoznała się ze sprawozdaniami Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Działdowie i nie wniosła uwag do sprawozdań. Dziękuję pani dyrektor za bardzo 

rzetelne przygotowanie tych sprawozdań. Dziękuję bardzo.  

 

Ad pkt 15 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za rok 2015: 
 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie i Panowie Radni! Szanowni Państwo! Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2015 rok przedłożyła Szanownej 

Radzie pełnomocnik Burmistrza ds. Uzależnień, pani Jolanta Działak. Otrzymaliście je państwo 

w materiałach na dzisiejszą sesję. 

Nad sprawozdaniem z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2015 rok debatowała Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. 

Komisja nie miała uwag do realizacji Programu.  

Proponuję dyskusję nad sprawozdaniem, bez jego referowania. Ewentualne pytania dotyczące 

programu, proszę kierować do obecnej na sesji pani Jolanty Działak pełnomocnik Burmistrza     

ds. Uzależnień. Otwieram dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.       

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Pani pełnomocnik, najpierw chciałbym pani podziękować za to, że bardzo dużo postawiono      

na edukację. Te programy: Korekta czy inne, gdzie uczestniczyło prawie 770 uczniów szkół 

średnich, 400 gimnazjalistów - z tego tytułu bardzo się cieszę. Bo, proszę państwa, świadomość 

o zagrożeniach i skutkach nadużywania czy alkoholu, czy narkotyków wtedy wśród dzieci          

i młodzieży, bardzo rośnie. I z tego powodu bardzo się cieszę, ale w sprawozdaniu pani tylko 

przedstawiła, że na przykład - ofiar przemocy domowej korzystało 35 osób. A ja chciałbym się 
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spytać, ile na 31 grudnia poprzedniego roku jest zarejestrowanych osób doznających przemocy       

i czy ta przemoc rośnie, czy maleje? Dziękuję. 

 
Pani Jolanta DZIAŁAK - pełnomocnik BM ds. Uzależnień:  

Niestety, nie mam takich danych, ile jest osób zarejestrowanych, czy są w ogóle rejestrowane 

takie osoby. To są osoby, które się zgłaszają dobrowolnie, ewentualnie zgłaszają sytuację            

do prokuratury i wtedy jest wszczęcie postępowania prokuratorskiego. Natomiast te 35 osób,      

to są osoby, które na bazie Ośrodka Terapii Uzależnień i Współuzależnienia przechodzą taką 

terapię. To jest ta dobrowolność. W każdym roku są cztery takie sesje trzymiesięczne                   

i w związku z tym tyle osób jest. To są osoby, które muszą, chcą, będą chciały pójść, przyjść      

na taką terapię. To nie jest takie proste, żeby przede wszystkim przyznać się do tego, że taka 

sytuacja istnieje w domu, a później, jeżeli już się przyzna do tego, jeżeli zdecyduje się                

na to, żeby skorzystać z pomocy, to taka pomoc na terenie naszego miasta jest.  

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Nie chodziło mi o pomoc, tylko: jaka jest liczba, bo kiedyś pani w sprawozdaniu ujmowała      

liczbę tych Niebieskich Kart.  

 
Pani Jolanta DZIAŁAK - pełnomocnik BM ds. Uzależnień: 

W tym momencie nie potrafię odpowiedzieć, ile jest założonych Niebieskich Kart, ponieważ 

Niebieskie Karty zakłada policja i zakłada Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. Jak państwo 

zauważyliście, w ubiegłym roku na 90 osób były kierowane wnioski do sądu na leczenie. 

Zdecydowana większość osób z tych wniosków, to najprawdopodobniej były osoby, u których 

występuje również przemoc domowa. Na pewno nie będzie to 90 osób, ale myślę, że w ok. 90% 

jednak występuje tam również przemoc domowa. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze głosy? Nie widzę, zamykam dyskusję i stwierdzam, że Rada 

Miasta zapoznała się ze sprawozdaniem z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                   

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2015 rok i nie wniosła uwag do realizacji 

programu. Dziękuję bardzo pani Pełnomocnik.  

 
Ad. pkt 16 

Sprawozdanie z funkcjonowania Rady Seniorów Miasta Działdowo w roku 2015: 
 
 
 

Pan Romuald REMISZEWSKI- Przewodniczący Rady: 
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Sprawozdanie to przedłożył Szanownej Radzie, Przewodniczący Rady Seniorów Miasta 

Działdowo. Otrzymaliście je państwo w materiałach na dzisiejszą sesję. Proponuję dyskusję nad 

sprawozdaniem bez referowania. W sesji uczestniczy zastępca Przewodniczącego Rady 

Seniorów Miasta, pan Wiesław Ruciński. Myślę, że odpowie na ewentualne pytania państwa 

radnych. Otwieram dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  

 

Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Przewodniczący! Może nie bezpośrednio pytanie do pana, który jest przedstawicielem 

Rady Seniorów, ale na sali jest również przedstawiciel Młodzieżowej Rady Miasta. Trochę tak 

ubolewam, że młodzi nie mają tutaj głosu. Jeżeli można by było - po zrealizowaniu tego punktu,    

a może nawet i w trakcie, tylko w końcówce - poprosić o głos tego młodego człowieka, który 

siedzi za nami. Może by chciał wyrazić jakąś opinię, może ma do nas pytania, a może my mamy 

pytania do niego. Jakby pan pozwoli, bym poszerzył ten punkt właśnie, o ile ten młody człowiek 

- którego godności nie znam i bardzo przepraszam - chciałby zabrać głos. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI- Przewodniczący Rady: 

Ja witałem tego pana na początku sesji, jest to Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta. 

Oczywiście, jeżeli będzie takie sprawozdanie potrzebne, myślę że w najbliższym czasie 

zaplanujemy. Natomiast nie chciałbym wywoływać tak ad hok pana, może być nieprzygotowany 

w tym momencie. W związku z tym na następnych sesjach, ewentualnie ujmiemy ten punkt               

i takie sprawozdanie z funkcjonowania Młodzieżowej Rady Miasta Przewodniczący przygotuje. 

Chyba, że chciałby zabrać głos w tej chwili, to bardzo proszę.  

 
Pan Paweł ŻUJEWSKI - Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta: 

Sprawozdanie Młodzieżowej Rady było przedstawione. Wszyscy mogli się z tym zapoznać, było 

też wysłane do radnego wskazanego do kontaktów z Radą, chyba nawet pan wiceburmistrz 

wtedy uczestniczył, było to pod koniec 2015 roku. Każdy mógł przyjść, było to posiedzenie 

otwarte, odbyło się w tej sali. Jeżeli są jakieś pytania, sprawy bieżące – jak najbardziej 

odpowiem. Natomiast nie widzę sensu zabierania tak cennego czasu na sprawozdanie 

Młodzieżowej Rady.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI- Przewodniczący Rady:  

To sprawozdanie skserujemy i  państwo radni otrzymacie je w swoich materiałach. A kto ma 

Facebooka to ewentualnie też może tam zapoznać się. Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, czy         

są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę, w związku z tym zamykam dyskusję.  
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Zwracam się do pana Wiceprzewodniczącego Rady Seniorów Miasta z podziękowaniem            

za informację o funkcjonowanie Rady Seniorów Miasta. Dziękuję bardzo.  

 
Ad pkt 17 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2016-2025: 
 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Projekt uchwały został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta i został państwu 

radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną 

opinię o projekcie tej uchwały. Proszę Skarbnik Miasta, panią Beatę Szydłowską-Anaczkowską    

o omówienie projektu uchwały wraz z autopoprawką, o której była mowa na Komisji Budżetu      

i Finansów.  

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Wprowadzone zmiany i aktualizacja wieloletniej 

prognozy finansowej to przede wszystkim dwie przyczyny: zmiana budżetu roku 2016,                 

a w związku z tym, że pojawiła się autopoprawka do budżetu to również wielkości dochodów       

i wydatków trzeba było poprawić w wieloletniej prognozie finansowej i to są tylko te zmiany, 

jeśli chodzi o autopoprawkę. Natomiast druga dosyć istotna rzecz to jest wprowadzenie nowego 

przedsięwzięcia i wielkości związanych z realizacją tego przedsięwzięcia do wieloletniej 

prognozy finansowej, a jest to zagospodarowanie gotyckiej części zamku krzyżackiego               

w Działdowie. Jest to zadanie wieloletnie, przypadające do roku 2018. Widzą państwo, że łączna 

wartość tego zadania to jest 8.404.632 złote. Ponieważ jest to projekt przewidywany                 

do realizacji z udziałem środków unijnych, więc są przewidywane dochody majątkowe w tym 

zakresie i w roku 2017 jest to kwota 3.741.906 złotych, natomiast w 2018 - kwota 3.114.557 

złotych. Oczywiście, odpowiednie wielkości są również zaplanowane po stronie wydatkowej        

i te wszystkie wielkości mają wpływ na kształt wieloletniej prognozy finansowej. Nie zmienia 

się w dalszym ciągu wielkość zadłużenia, która była przewidywana poprzednio, także spłacamy 

póki co zadłużenie według zawartych umów. Dziękuję bardzo.   

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. 

 
 Nie było chętnych do zabrania głosu i Przewodniczący zamknął dyskusję, po czym 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 
 Rada 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie podjęła 
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Uchwalę nr XVIII/167/16 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2016-
2025.  
   

Ad pkt 18  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2016: 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt uchwały został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta i został państwu 

radnym przedłożony w materiałach sesyjnych.  

Proszę panią Beatę Szydłowską-Anaczkowską Skarbnik miasta o omówienie projektu uchwały  

wraz z autopoprawką. 

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta:  

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Rozpocznę od autopoprawki, która polega               

na wprowadzeniu środków zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków w kwocie                  

47 milionów 970 złotych i wynika z niezrealizowanych wydatków niewygasających, które były 

ustanowione uchwałą na koniec poprzedniego roku budżetowego, a dotyczyły zadania 

inwestycyjnego polegającego na opracowaniu dokumentacji na modernizację oświetlenia 

miejskiego. Ponieważ jest tam przewidywane przedłużenie terminu realizacji tego 

przedsięwzięcia, a w uchwale o wydatkach niewygasających został ustanowiony termin 

realizacji finansowej tego zadania do 30 kwietnia, więc nie ma możliwości realizacji tego 

zadania w ramach wydatków niewygasających - pojawiła się konieczność wprowadzenia           

go ponownie do budżetu roku bieżącego i również środki z niezrealizowanych wydatków 

niewygasających stanowią dochody roku bieżącego. 

Bardzo również państwa proszę o poprawienie kwoty w poz. 4 i 6, gdzie w roku budżetowym 

mamy 950 tysięcy i taka sama wartość powinna być w tej rubryce, że to jest z naszych własnych 

środków finansowane - to jest omyłka z poprzedniego jeszcze materiału, ponieważ tutaj 

nastąpiło to przesunięcie środków zarządzeniem Burmistrza i podobnie - w budowie ulicy 

Żeromskiego powinno być w obu tych kolumnach 250 tysięcy złotych. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Państwa radnych informuję, że Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną opinię                

o projekcie tej uchwały. Otwieram dyskusję nad projektem. 
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Radny pan Roman ŁUKASZEWSKI: 

Ja mam pytanie do załącznika nr 3, pozycja 33 - opracowanie dokumentacji technicznej             

na rozbudowę przedszkola. Jeżeli taka dokumentacja zostanie już wykonana, to czy ruszy zaraz 

za tym rozbudowa tego przedszkola?    

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza:  

Oczywiście, przymierzamy się, że po wykonaniu tej dokumentacji kompletnej ruszymy                

z rozbudową przedszkola nr 5. 

 
Radny pan Roman ŁUKASZEWSKI: 

Czy poszło w ślad za tym jakieś rozeznanie? Bo generalnie to zbliżający się nowy rok szkolny 

2016/2017 będzie takim newralgicznym, gdzie tych miejsc będzie brakowało. Później,                

w zasadzie, te dzieci pójdą do szkół i niemal do normalności wrócą miejsca w przedszkolu. 

Dlatego pytam, czy w latach ubiegłych dużo było wniosków odrzuconych ? Chyba, że planuje 

się w ślad za tym, że będzie większy przyrost po „500+”.  

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza: 

Muszę powiedzieć, że aż tak daleko nie wychodzimy w przyszłość. Na podstawie wyliczeń, 

które będą nas dotyczyły, w roku szkolnym 2017/2018 893 miejsca będą potrzebne                     

w przedszkolach. Na dzień dzisiejszy mamy w naszych przedszkolach miejskich 533 miejsca.         

Są jeszcze przedszkola niepubliczne, w których miejsc jest siedemdziesiąt kilka. 

Prawdopodobnie Przedszkole UMISIA w przyszłym roku szkolnym zwiększy możliwości 

przyjmowania dzieci do swojego przedszkola. Niemniej, my musimy się zabezpieczyć,             

nie możemy czekać aż ten brak będzie drastyczny i mocno odczuwalny w naszym mieście            

i musimy przygotować nowe miejsca według danych demograficznych, jakimi na dzień 

dzisiejszy dysponujemy. Prawdopodobnie rozbudowa Przedszkola nr 5 nie wystarczy i będziemy 

musieli jak najszybciej podjąć decyzję o rozbudowie jeszcze jednego przedszkola na terenie 

naszego miasta. Dziękuję bardzo. 

 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Ja chciałem jeszcze pana Burmistrza w tej kwestii dopytać, bo pan mówi tak: jak najszybciej 

rozbudowa, tak? Więc, kiedy ta rozbudowa byłaby ukończona ? Czy to jest równoznaczne z tym, 

że w przyszłym roku, do września to zakończymy i te miejsca powstaną? 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza: 

Myślę, że po zatwierdzeniu zmian w budżecie przystąpimy do wykonania dokumentacji. 

Dokumentacja na rozbudowę to będzie okres około dwóch miesięcy. Po wykonaniu tej 
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dokumentacji rozpiszemy przetarg na rozbudowę - zabezpieczymy oczywiście środki. Możemy 

założyć na dzień dzisiejszy, że Przedszkole nr 5 rozbudujemy o trzy do czterech oddziałów          

i to będzie w granicach 75 do 100 miejsc dla przedszkolaków. Po zabezpieczeniu środków 

przystąpimy do rozbudowy, ogłosimy przetarg i zakończymy tą rozbudowę w przyszłym roku. 

Także na wrzesień 2017 roku te miejsca w tym przedszkolu powinny być osiągalne. Wszyscy, 

którzy będą chcieli w tamtym przedszkolu dziecko swoje umieścić na pewno taką możliwość 

będą mieli. 

Jeszcze zrobimy dokładniejsze rozeznanie, bo to są takie - można powiedzieć - szacunkowe,    

czy to będzie już wystarczało. Ale moim zdaniem i po zapoznaniu się z materiałami, które 

dostałem od pani Ewy Ners, wygląda na to, że to jeszcze będzie za mało i trzeba będzie podjąć 

następne kroki w celu zwiększenia miejsc w naszych przedszkolach. 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Planujemy tych miejsc prawie 300, tak?  

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - zastępca Burmistrza:  

Brakuje. 

 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Panie Burmistrzu, czy już jest jakaś przymiarka, jaki koszt będzie dobudowy tych przedszkoli. 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza: 

Szacunkowy koszt mógłbym publicznie podać za około miesiąc czasu. Ja uważam,                     

że rozbudowa jednego przedszkola wyniesie w granicach od pół miliona do 700 tysięcy, ale       

to jest moja opinia. To też się wiąże z pewną ważną rzeczą, czy w przedszkolu 

rozbudowywanym nr 5 będzie konieczność budowy nowej kuchni. Jeżeli będzie konieczność 

budowy nowej kuchni, to jest dodatkowy koszt około 200 i więcej tysięcy. Ale prawdopodobnie 

tak wstępnie można powiedzieć, że ta kuchnia, która tam jest - ona jest zmodernizowana - ona      

by sobie dała radę. Ale to będzie wynikało już z przeprowadzonej dokładnej analizy                     

i z wykonanego projektu, czy rzeczywiście jest potrzebna budowa nowej kuchni, czy ta, która 

tam funkcjonuje tą zwiększoną liczbę przedszkolaków będzie w stanie obsłużyć. 

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Mam kilka pytań, panie Burmistrzu, bo w tych zmianach budżetowych są nowe inwestycje i - nie 

powiem - bardzo ciekawe, przydatne na pewno, dlatego tu mam kilka pytań, bo nie wiem, co się 

planuje. 
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Jeżeli chodzi o opracowanie dokumentacji na przebudowę ulicy Krasickiego, co tam 

będzie objęte, bo tam jest szeroki teren. Czy będzie ścieżka rowerowa, czy będzie deszczówka. 

Nowe oświetlenie, bo tam jest starego typu. Czy te rzeczy się planuje? - to jest jedno pytanie. 

Drugie - opracowanie dokumentacji na przebudowę ulicy Karłowicza. Jak pamiętam, 

ulica Karłowicza miała opracowaną dokumentację połączenia od ulicy Nidzickiej                       

do Karłowicza, naprzeciwko sklepów: parkingi, czy zatoczki postojowe i dalej chodnik -            

to wiem, że były. A czy to jest inna inwestycja - nie wiem - to pan Burmistrz się ustosunkuje. 

Następne pytanie - opracowanie dokumentacji technicznej ścieżki rowerowej i drogi 

dojazdowej wzdłuż kanału. Ta droga dojazdowa to dokąd ona będzie zmierzała, jakie drogi 

połączy? Bo ścieżka rowerowa to mniej więcej wiadomo, a droga, jakie drogi połączy wzdłuż 

kanału? 

I teraz - bardzo dobra inwestycja: ogrodzenie Przedszkola nr 1, panie Burmistrzu,           

bo te ogrodzenie bardzo szpeci ten teren. A czy planuje się wzdłuż ogrodzenia posadzić tuje, 

żeby była izolacja przeciwpyłowa i dźwiękowa. 

I jeszcze jedno: wymienienie trzech układów pomiarowych oświetlenia ulicznego – 

bardzo dobry pomysł, bo - jak wiemy - do tej pory trzeba by było uzgodnić z zakładem 

energetycznym, bo to jest wyniesienie. Tylko, dlaczego trzy? Bo trafostacji w terenie miasta 

mamy kilkanaście. Dziękuję.    

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza: 

Cieszę się, panie Marku, że panu się podobają te zmiany - będzie łatwiej mi odpowiadać na to. 

Rozpocznę od dokumentacji na przebudowę. Jak sama nazwa mówi, to będzie 

przebudowa chodników, które tam są - to jest przy Zespole Szkół nr 2. Dokumentacja na pewno 

będzie obejmowała również modernizację drogi, oświetlenie też tam jest planowane. Niemniej 

jednak później z tym wykonaniem to według konieczności. Najpierw te chodniki, które                

są w takim stanie, w jakim są, później reszta. 

Jeżeli chodzi o ulicę Karłowicza, jak pan widzi, kwota jest mała na to - 12.000 złotych. 

Ale tu głównie chodzi o to, żeby te skrzyżowanie, te przejścia dla pieszych, które są troszkę dalej       

od skrzyżowania z ulicą Nidzicką, żeby to rozwiązać już zgodnie z obowiązującymi przepisami, 

bo to, co my tam robimy teraz, to są działania doraźne. To, że do tej pory ten temat nie był 

załatwiony, to też był problem, że tam było trzech właścicieli, i że miasto miało tylko część tych 

gruntów. Następną część posiadają wspólnoty, z którymi udało nam się - za pomocą radnych        

i pracowników Urzędu - porozumieć w jakimś stopniu i też Spółdzielnia ma następną, trzecią 

część. Myślimy, że to wszystko się uda pogodzić, i że wyjdzie z tego ciekawy projekt, który 

zabezpieczy bezpieczeństwo dzieci i młodzieży, która do tej szkoły podąża.  
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Opracowanie dokumentacji ścieżki nad kanałem młyńskim i drogi dojazdowej. Proszę 

państwa, droga dojazdowa tam jest cały czas. To jest droga, która idzie w kierunku łąk po prawej 

stronie i jeszcze dalej. Przy okazji projektowania ścieżki rowerowej chcemy też wykonać          

tą drogę. Ona nie będzie utwardzona kostką czy asfaltem, lecz będzie tylko wykorytowanie               

i wymiana gruntu, to znaczy pójdziemy w kierunku, żeby zrobić bitą drogę żwirową, a ścieżkę 

rowerową to oczywiście taką, jak się należy, zgodnie z przepisami, wykonaną z kostki brukowej. 

Nie wiemy czy ta ścieżka będzie szła aż do ulicy Zuchowej, czy aż do Bursztynowej. Tam jest 

problem, jak sobie projektant docelowo poradzi z tą pochyłością. Lepiej by było tylko do ulicy 

Zuchowej, bo tam już jest wybudowana ścieżka rowerowa, ale połączenie tej ścieżki ze ścieżką 

nad kanałem może stanowić jakiś problem. Jednak myślę, że projektant sobie z tym poradzi,       

bo to, co wykonamy musimy wykonać zgodnie ze sztuką, jaka na dzień dzisiejszy obowiązuje      

i z przepisami, jakie obowiązują. 

Jeżeli chodzi o ogrodzenie przedszkola, to będzie wykonane i na pewno będzie pas 

izolacyjny w postaci zieleni. Mi się zdaje, że na dzień dzisiejszy to już jest taki wymóg, to już 

normalność jest. A, jakie jest w tej chwili to ogrodzenie - sami możecie tam zobaczyć. Przy 

okazji, jak będziemy robili ogrodzenie, chcemy też ocieplić jedną ścianę piwniczną tego 

przedszkola. 

Jeżeli chodzi o te układy pomiarowe, to od czegoś trzeba rozpocząć, panie Marku.         

Na razie trzy. Mamy na to dokumentację, mamy kosztorysy, dlatego takie środki żeśmy 

zaproponowali. Po wykonaniu tych trzech idziemy dalej, bo chcemy pewną część oświetlenia 

docelowo całkowicie odłączyć od energii oświetlenia - taki cel sobie założyliśmy na tą kadencję. 

Jak sami widzicie, nie jest to aż takie łatwe, bo ta dokumentacja też się ślimaczy. Jest tyle 

infrastruktury w ziemi, że dogadanie się, jak ma przebiegać ta nowa instalacja, te układy jest 

etapem dosyć trudnym, bo tam jest już i gaz, i kanalizacja, i woda, i światłowody. Wizualnie,     

by się zdawało, że jest tam miejsce, ale jak się popatrzy w podkłady geodezyjne, to okazuje się, 

że albo jest za bliska odległość, albo jest miejsca bardzo mało. Ale to są problemy, z którymi 

sobie musi projektant, na etapie wykonania tej dokumentacji, poradzić i na pewno sobie poradzi. 

Ta dokumentacja prawdopodobnie ma być wykonana do końca maja tego roku. Także w tym 

półroczu to wszystko będzie wykonane.  

 
Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI: 

Panie Burmistrzu, mam jeszcze pytanie odnośnie przedszkola. Skoro polski rząd narobił tyle 

zadymy wokół sześciolatków, czy pomoże nam finansowo w przedszkolach? Czy pan się 

spodziewa czegoś takiego.  
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Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza: 

Na razie żadnego programu pomocowego nie widać. Być może za szybko startujemy, ale pan 

Burmistrz wychodzi z założenia, że lepiej przygotować się wcześniej niż później nie wiadomo 

co robić. Dla przedszkolaków, dla małych dzieci trzeba zabezpieczyć miejsca naprawdę 

porządne. Nie mogą być to jakieś prowizoryczne adaptacje pomieszczeń, które nie do końca      

są do tego przeznaczone. 

 
Radny pan Patryk PIEKARSKI: 

Panie Burmistrzu, młodzież pyta, kiedy ruszy budowa toru rowerowego typu pantrak                 

w Działdowie? 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza: 

W tym I półroczu ogłosimy przetarg. Już rozmowy na ten temat są prowadzone. Czas wykonania 

tego nie jest czasem długim. Kwota przeznaczona na to nie jest bardzo wysoka, ale czas 

wykonania inwestycji będzie krótki i myślę, że już w okresie wakacyjnym młodzież z tego toru 

będzie mogła korzystać. 

 
 Nie było więcej chętnych do zabrania głosu i Przewodniczący zamknął dyskusję,            

po czym poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 
 Podjętą 19 głosami „za”, tj. jednomyślnie  
 

Uchwalą nr XVIII/168/16 
 

Rada dokonała zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2016 . 
 

Dziesięciominutowa przerwa w obradach.  

 
Ad pkt19 

 Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty od posiadania psów: 
 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt tej uchwały został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, a także 

przedłożony państwu radnym w materiałach na sesję. Proszę panią Annę Wilamowską kierownik 

referatu podatków o omówienie projektu uchwały. 

 
Pani Anna WILAMOWSKA: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Przedłożyliśmy państwu projekt uchwały w sprawie 

zwolnienia z opłaty od posiadania psów. Uchwałą zwalnia się z opłaty od posiadania psów 

osoby, które nabyły psa ze schroniska - prowadzonego przez Komunalny Zakład Gospodarki 
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Odpadami „Osadus” pod nazwą „Schronisko dla Bezdomnych Zwierząt Podaj Łapę”                  

w miejscowości Tatary 30a, 13-100 Nidzica - umieszczonego przez Gminę-Miasto Działdowo. 

Zwolnienie ma na celu motywować mieszkańców miasta Działdowo do adopcji psów.               

W schronisku obecnie przebywa 21 piesków, które umieściła Gmina -Miasto Działdowo. 

Zwierzęta są zacipowane, mają założoną indywidualną kartę informacyjną. Dzienny koszt 

utrzymania jednego psa to 6,15 brutto. Roczny koszt utrzymania pieska to 2.244,75 zł. 

W roku 2014 Gmina-Miasto poniosła opłatę z tytułu utrzymania piesków w schronisku - 

49.500zł. W roku 2015 - 43.500 zł. Dziękuję bardzo.  

 
Pan Mirosław ANTOSZEWSKI - Radca prawny Urzędu:  

Bardzo proszę, żeby potraktować to jako oczywistą omyłkę i dokonać poprawki. Otóż,                

w wierszu drugim podstawy prawnej zamiast art. 19 ust. 3 ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych powinno być art. 19 pkt 3. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady : 

Dziękujemy bardzo. Przyjmujemy to sprostowanie.   

Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. 

 
Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI: 

Mam pytanie do pana mecenasa. Powołując się na prezydenta Ciechanowa, czy                          

to, co uchwalamy jest zgodne z prawem? Bo według niego to nie jest zgodne z prawem. 

Dziękuję bardzo. 

 
Pan Mirosław ANTOSZEWSKI- Radca prawny Urzędu:  

Szanowni Państwo! Oczywiście, mógłbym bardzo krótko, że skoro podpisałem się pod 

projektem uchwały to uznaję, że jest zgodne z prawem, ale rozszerzę troszeczkę, bo domyślam 

się o co panu radnemu chodzi. Otóż, myśmy też sygnalizowali gdy się pojawiła ta inicjatywa,    

że musimy się bardzo dokładnie przygotować, żeby przynajmniej znaleźć argumenty,                

że zwolnienie, które zaproponujemy w projekcie uchwały to będzie zwolnienie przedmiotowe,    

a nie podmiotowe. I myślę, że w jakimś minimalnym zakresie sprostaliśmy zadaniu, to znaczy: 

chciałbym przytoczyć tezę z wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach        

z dnia 31 stycznia 2013 roku. Sąd Administracyjny wskazał, że przesłanki zwolnienia z art. 19 

pkt 3 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych nie mogą nawiązywać do właściwości 

zobowiązanych, czyli posiadaczy psów, na przykład uzależniając zwolnienie od ich statusu, czy 

od zaliczenia ich do jakiejś klasy wyodrębnionej w oczywisty sposób według kryterium 

podmiotowego, lecz powinny zmierzać do właściwości przedmiotu opłaty. A przedmiotem 
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opłaty są - krótko mówiąc - posiadane psy. Przedmiotowe zwolnienie to takie, które dotyczy 

podmiotu opłaty niejako pośrednio - przysługuje tym zobowiązanym, którzy posiadają psy - 

przedmiot opłaty - wyróżniające się określoną cechą warunkującą powstanie zwolnienia.             

I ta cecha warunkująca powstanie zwolnienia to jest właśnie miejsce, z którego pieski pochodzą. 

Sprawa z Gliwic to była sprawa bardzo podobna, gdzie było to ze skargi prokuratora na uchwałę 

rady gminy, przy czym w części ta skarga została uwzględniona, w części – nie, i ta część,           

w której nie została uwzględniona - to było właśnie analogiczne zwolnienie posiadaczy psów, 

które pochodziły ze schroniska. 

Ja jeszcze mogę przytoczyć fragment uzasadnienia. Otóż, sąd stwierdził tak: „Inaczej należy 

ocenić zwolnienie przewidziane w § 6 pkt 2 uchwały wówczas badanej. W tym przypadku 

przyjęto kryterium o charakterze przedmiotowym, ponieważ o tym, czy dany posiadacz psa 

będzie objęty zwolnieniem, rozstrzygać będą okoliczności związane z posiadanym przez niego 

psem. Zwolnienie z opłaty stanowi mianowicie rezultat tego, że pies został nabyty ze schroniska,           

i to, jaki podmiot tego nabycia dokonał, jest w tym zakresie całkowicie obojętne. Zostało ono 

więc skonstruowane w oderwaniu od względów podmiotowych. Dalszą kwestią pozostaje 

sposób, w jaki zredagowano przepis ustanawiający zwolnienie, który może sugerować,              

że ma ono postać podmiotową. Taki wniosek byłby jednak nieuzasadniony. Otóż, jak już 

wskazano, beneficjentem każdego zwolnienia, tak podmiotowego, jak i przedmiotowego, musi 

być podmiot, który w przypadku, gdyby zwolnienia nie było, byłby zobowiązany do uiszczania 

należności. Stwierdzenie, że z opłaty będą zwolnione jakieś osoby, nie oznacza więc jeszcze,      

że zwolnienie to trzeba uznać za podmiotowe. Skoro zgodnie z art. 18a ust. 1 ustawy                                                               

o podatkach i opłatach lokalnych, rozpatrywaną opłatę pobiera się od osób fizycznych 

posiadających psy, to każde zwolnienie skutkuje powstaniem podgrupy w szerszym zbiorze 

obejmującym wszystkie takie osoby. Istotne jest natomiast, jak dowiedziono wyżej, w jaki 

sposób następuje wydzielenie tej podgrupy. Jeżeli tym, co decyduje o zaliczeniu do niej danej 

osoby, jest posiadanie psa o określonych właściwościach, a nie szczególne cechy 

charakteryzujące poszczególne osoby, zwolnienie ma charakter przedmiotowy”.    

To jest ten punkt wyjścia, który mamy do ewentualnej dyskusji z naszą Regionalną Izbą 

Obrachunkową. Ale wydaje mi się, że będą wystarczające argumenty, żeby nawet jeśli organ 

nadzoru będzie miał inne spojrzenie, to pójść do naszego Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Olsztynie i walczyć o to zwolnienie w takiej wersji, w jakiej państwu 

przedstawiliśmy. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Chciałbym poinformować, że Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną opinię                 

o projekcie tej uchwały. Otwieram dyskusję. 

 
Nie było zgłoszeń i Przewodniczący zamknął dyskusję, po czym poddał projekt uchwały 

pod głosowanie.  

 
20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła   

Uchwałę nr XVIII/169/16 

w sprawie zwolnienia z opłaty od posiadania psów.  
 

Ad pkt 20 

 Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej: 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt uchwały, zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Proszę panią Annę Wilamowską kierownik referatu 

podatków o omówienie projektu uchwały. 

 
Pani Anna WILAMOWSKA - kierownik Referatu Podatków: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Przedłożyliśmy państwu projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. Uchwała w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej 

w tej chwili obowiązuje na terenie Gminy-Miasto Działdowo. Jest to stara uchwała z 1998 roku. 

Zmieniły się przepisy Ordynacji podatkowej i tylko dlatego przedkładamy państwu projekt 

nowej uchwały. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Chciałbym poinformować państwa radnych, że Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną 

opinię o projekcie tej uchwały. Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. 

 
Nie było chętnych do zabrania głosu więc Przewodniczący zamknął dyskusję po czym 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 
Jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” Rada podjęła 

Uchwałę nr XVIII/170/16 

w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. 
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Ad pkt 21 

 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż             

w drodze przetargu lokalu użytkowego znajdującego się w budynku położonym przy                   

ul. Wł. Jagiełły 32 w Działdowie: 
 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt uchwały zaopiniował Radca prawny Urzędu Miasta. Państwo radni posiadacie ten 

projekt w materiałach sesyjnych. Proszę pana Stanisława Dobrackiego p.o. Naczelnika Wydziału 

Gospodarki Przestrzennej i Planowania Inwestycji o omówienie projektu uchwały. 

 
Pan Stanisław DOBRACKI - p.o. naczelnika Wydziału GPI: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! Macie przed sobą projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu użytkowego 

znajdującego się w budynku położonym przy ul. Wł. Jagiełły 32 w Działdowie po byłej 

bibliotece miejskiej. Niniejszą uchwałę podejmuje się w celu sprostowania oczywistej omyłki 

popełnionej w uchwale nr VIII/57/15 Rady Miasta Działdowo z dnia 21 maja 2015 roku            

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu użytkowego znajdującego się    

w budynku położonym przy ul. Wł. Jagiełły 32 w Działdowie w zakresie nieprawidłowości 

powstałej na skutek błędu pisarskiego. Pozostałe ustalenia zawarte w wyżej wymienionej 

uchwale pozostają bez zmian. 

  
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Państwa radnych informuję, że Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej uchwały. Otwieram dyskusję nad projektem uchwały.   

 
 Nie było zgłoszeń i Przewodniczący zamknął dyskusję, po czym poddał projekt uchwały 

pod głosowanie.  

 
20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła  

Uchwałę nr XVIII/171/16 

zmieniającą uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu 
użytkowego znajdującego się w budynku położonym przy ul. Wł. Jagiełły 32 w  Działdowie.  
 
 
Ad pkt 22 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości położonej przy ul. Podkowińskiego w Działdowie: 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt uchwały, zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, państwo radni macie        

w materiałach sesyjnych. Proszę pana Stanisława Dobrackiego p.o. naczelnika Wydziału 

Gospodarki Przestrzennej i Planowania Inwestycji o omówienie projektu uchwały. 

 
Pan Stanisław DOBRACKI - p.o. naczelnika Wydziału GPI: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! Przed sobą macie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonej przy                         

ul. Podkowińskiego w Działdowie. 

Gmina-Miasto Działdowo jest właścicielem nieruchomości gruntowej oznaczonej w rejestrze 

ewidencji gruntów jako działka nr 294/77 o powierzchni 0,0044 ha, czyli 44 m, położonej           

w Działdowie przy ulicy Podkowińskiego. Przedmiotowa nieruchomość zabudowana jest 

boksem garażowym w zabudowie szeregowej, jest to segment środkowy, który nie został 

wybudowany przez Gminę - Miasto Działdowo. Wartość nieruchomości została oszacowana 

przez rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 21.700 złotych, z czego wartość boksu garażowego 

wynosi 16.600 złotych, a wartość działki, czyli naszej własności, wynosi 5.100 zł. Nieruchomość 

obciążona jest prawem dzierżawy, jednakże nie wyklucza to możliwości sprzedaży.                    

W przypadku zbycia nieruchomości na rzecz innej osoby niż dzierżawca, wartość nakładów 

poniesionych na budowę boksu garażowego zostanie rozliczona z dzierżawcą, zgodnie z wyceną 

rzeczoznawcy majątkowego, a obowiązująca umowa-dzierżawy zostanie rozwiązana                  

za porozumieniem stron. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Państwa radnych informuję, że Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej uchwały. Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. 

 
Nie było chętnych do zabrania głosu i Przewodniczący po zamknięciu dyskusji poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.  

 
20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła  

Uchwałę nr XVIII/172/16 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonej przy        
ul. Podkowińskiego w Działdowie.  
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Ad pkt 23 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Przystępujemy do realizacji punktu 23 porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. Karłowicza        

w Działdowie na rzecz użytkowników wieczystych. 

Zanim przejdziemy do dalszego debatowania, proszę o zabranie głosu panią przewodniczącą, 

Elżbietę Konarzewską.  

 
Pani Elżbieta KONARZEWSKA -wiceprzewodnicząca Rady:  

Szanowni Państwo! Mając na uwadze oczekiwania mieszkańców dotyczące budowy chodnika 

łączącego Karłowicza z Nidzicką, radni zgłaszają wątpliwości na dzień dzisiejszy,                      

co do sprzedaży gruntu o nr 152/160 do chwili, oczywiście, wyjaśnienia sprawy. Aczkolwiek 

jesteśmy otwarci na sprzedaż, ale do momentu ewentualnego wybudowania, czy przynajmniej 

projektu dokładnego połączenia Karłowicza z Nidzicką. W związku z tym wnoszę o zdjęcie tego 

punktu z porządku obrad. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Czy to jest wniosek formalny?  

 
Pani Elżbieta KONARZEWSKA - wiceprzewodnicząca Rady 

Jak najbardziej wniosek formalny.  

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Przewodniczący! Pani Przewodnicząca! Mi się wydaje, że to jest zbędna decyzja.             

Ja oczywiście szanuję pani zdanie i wyrażam tylko własną opinię. Wydaje mi się, że patrząc       

na szerokość drogi, nawet jadąc dalej Karłowicza od bloku - nie pamiętam, jaki to jest numer.-

oznaczony jest na działce 1-24/5 - ta droga jest dużo węższa niż ten odcinek, w tym miejscu.  

Więc sprzedaż działki dla właścicieli, którzy chcą ją nabyć, ja uważam, że jest bardzo 

zasadna i nie ma tutaj ryzyka, które by spowodowało zagrożenie dla komunikacji pieszej na tym 

terenie. Także to jest moje zdanie i oczywiście ma pani prawo do wyrażenia własnej opinii           

i ja bym sugerował jednak sprzedać tą działkę. 

 
Radny pan Piotr DEMSKI: 

Uważam, że jeśli są jakieś zastrzeżenia mieszkańców to nie powinniśmy nad tym procedować. 

Przełożyć to na następną sesję i niech się sprawa wyjaśni, czy jest taka możliwość wykonania 

tego chodnika? Jeśli tak, to wtedy zagłosujemy na tak, a jeśli nie, to nie.  



 

 50 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Panie Przewodniczący! A może na ten temat by coś powiedział pan Wojciech Fabiński? - Nie 

ma nic do powiedzenia? A pan Dobracki? 

 
Pan Stanisław DOBRACKI - p.o. naczelnika Wydziału GPI: 

Panie radny, na pewno nie zaszkodzi, jeśli przełożymy ten punkt na następną sesję. No, może    

do momentu opracowania dokumentacji, tak? 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - zastępca Burmistrza:  

Przed chwilą zagłosowaliśmy za zmianami w budżecie i tam jest przyjęta kwota  na opracowanie 

dokumentacji, i miedzy innymi ten teren jest objęty tą planowaną dokumentacją. Także to jest 

kwestia krótkiego czasu, kiedy to wszystko się wyjaśni. Ja myślę, że to są daleko idące 

ostrożności ze strony tych mieszkańców. Mówiąc szczerze, to jest wieczysty dzierżawca i to nic 

nie zmieni. Nic to nie zmieni i trzeba temu dzierżawcy podziękować, że to wykupuje. Ale, jak 

tyle lat czekał, to jak poczeka jeszcze do następnej sesji to też się nic nie stanie. Jego interesy nie 

są, w moim mniemaniu i chyba pana mecenasa, niczym zagrożone.  

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI - Radca prawny Urzędu:  

Szanowni Państwo! Temat jest dla mnie nowy, więc jeśli chodzi o rozwiązania techniczne           

z ciągiem pieszym, to nie jestem w stanie niczego na gorąco powiedzieć. Wydaje się, że nawet 

gdyby nie podjąć tej uchwały to i tak, skoro mamy użytkownika wieczystego, który opłaca 

opłaty to na jego działce, bez jego zgody i tak nic nie będzie mogło powstać. Natomiast, 

oczywiście, jeżeli Rada zdecyduje o zmianie porządku obrad, to jest władna tak naprawdę          

to dokonać, byle to się odbyło bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady.  

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Przewodniczący! Ja stawiam kontrwniosek, bo wniosek o zdjęcie z porządku obrad tego 

punktu powinien paść na początku, kiedy pan prowadził punkt - zmiany w porządku dziennym 

sesji. Teraz jest na to za późno.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie mecenasie, bardzo proszę.  

 
Pan Mirosław ANTOSZEWSKI - Radca prawny Urzędu: 

Z punktu widzenia literalnego brzmienia Statutu, oczywiście pan radny Odachowski ma rację,   

że powinien paść na początku, bo wtedy pan Przewodniczący pyta - zgodnie ze Statutem -          

o zmiany. Natomiast ani Statut, ani ustawa nie zabrania dokonywania zmian w późniejszym 
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momencie, więc przegłosowanie i przyjęcie tej zmiany na tym etapie nie będzie, moim zdaniem, 

również sprzeczne z prawem.  

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Szanowni Państwo! Ja naprawdę nie widzę przeciwwskazań, żeby tą działkę państwu, którzy 

tam od lat mają, jak doskonale wiemy, kwiaciarnię - sprzedać. Szerokość drogi jest na tyle 

bezpieczna, ja tam dosyć często jeżdżę, bo mieszkam niedaleko. Po prawej stronie, przy 

budynku, jadąc z drogi Nidzickiej jest chodnik. Zrobienie chodnika nawet przyległego do tych 

budynków, które tu są, nie będzie stanowiło żadnego problemu, zagrożenia. Także proponuję 

przejść do porządku, który mamy zaplanowany od samego początku i przegłosować tą uchwałę, 

którą dzisiaj mamy w punkcie 23. Dziękuję.  

 
Pani Elżbieta KONARZEWSKA - wiceprzewodnicząca Rady:  

Szanowni Państwo! Do czasu wyjaśnienia sprawy podtrzymuję wniosek, który postawiłam. 

Bardzo proszę o zdjęcie z porządku dnia dzisiejszego. Aczkolwiek, oczywiście, jesteśmy otwarci 

na to, żeby użytkownicy, dzierżawcy obecni, wiadomo że to wykupią, ale dokonajmy 

ewentualnych korekt związanych z połączeniem drogi Karłowicza z Nidzicką. Dziękuję.  

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Dziękuję bardzo. W związku z tym przejdziemy do głosowania nad wnioskiem pani radnej.  

Kto jest za tym, żeby zdjąć z porządku obrad pkt 23 proszę o podniesienie ręki. Kto jest 

przeciwny? Kto się wstrzymał ?  

 
Pan Mirosław ANTOSZEWSKI - Radca prawny Urzędu: 

Panie Przewodniczący, przepraszam, ale proszę o powtórzenie. To jest wniosek formalny, tak 

jak wskazała pani przewodnicząca Konarzewska, i nie ma głosów wstrzymujących zgodnie         

ze Statutem.  

W powtórzonym głosowaniu Rada 13 głosami za, przeciwko 7, opowiadając się              

za wnioskiem pani Konarzewskiej, zdjęła z porządku dziennego punkt 23. 

 
Ad pkt 24 

Odpowiedzi na zapytania:  

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - zastępca Burmistrza:  

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni Goście! Będę chciał jak najszerzej 

odpowiedzieć na wszystkie interpelacje, które zostały na początku sesji złożone. 

Rozpocznę od pierwszej interpelacji pani Elżbiety Konarzewskiej. Chodzi                          

tu o dodatkowe przejście dla pieszych przy ul. Nidzickiej, naprzeciw kościoła św. Wojciecha. 
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Proszę złożyć oficjalnie wniosek na piśmie. Damy to do Wydziału Komunikacyjnego,                

do zatwierdzenia zmiany organizacji ruchu, bo Starostwo musi to zatwierdzić. Myślę,                 

że wniosek jest zasadny. Jeżeli są takie oczekiwania, to będziemy się starali, żeby to miało 

szczęśliwy finisz.  

Pan Leszek Gołębiewski pyta odnośnie krytej pływalni w Działdowie. Proszę państwa, 

myślę że każdemu z nas na tej sali zależy, żeby kryta pływalnia w mieście powiatowym -           

w Działdowie powstała. Bardzo też zależy na tym Burmistrzowi i pewne przygotowania w tym 

kierunku są już podjęte. Muszę powiedzieć szczerze - sami widzicie - że przygotujemy się         

do tego finansowo. Na dzień dzisiejszy nie bierzemy żadnych kredytów dodatkowych. Staramy 

się, żeby te kredyty, które są, były jak najszybciej spłacone, w terminie. Na dzień 31 marca 2016 

roku gmina jest zadłużona na kwotę 3.968.750 złotych - jest to małe zadłużenie i ono otwiera 

nam możliwość, że jak rozpoczniemy budowę pływalni, będziemy mogli wziąć większy kredyt, 

bo będzie większy potrzebny. Na koniec 2016 roku zadłużenie naszego miasta wyniesie           

ok. 3 mln, 3 mln 100 tys.  

Na pewno taka pływalnia powstanie do 2020 roku. Kiedy rozpocznie się ta budowa? Będzie      

to zależało głównie od spraw finansowych, żeby można było to wszystko sfinalizować.              

Ja na dzień dzisiejszy nie mogę złożyć deklaracji, że wykonanie dokumentacji już się rozpocznie 

w 2017 roku. Ale na pewno w 2017, 2018 roku taka inwestycja się rozpocznie. Na następnej 

sesji, jak będzie Burmistrz, te pytanie prosiłbym, żeby do niego skierować. On w szczegółach      

na to odpowie, bo to jest osoba kompetentna do udzielania takiej odpowiedzi. Ja, tylko mówię     

to w przybliżeniu. Myślę, że może nie do końca pana zadowoliłem, ale na pewno do 2020 roku 

pływalnia będzie oddana do użytkowania.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady :  

Przepraszam, panie Burmistrzu. Pan radny Kociela. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Burmistrzu, to jest optymistyczna wiadomość i bardzo panu dziękujemy. Podczas jednej    

z komisji dowiedzieliśmy się, że jest planowana w miesiącu maju kolejna sesja Rady Miasta.     

Ja myślę, że podczas prac komisji moglibyśmy na ten temat porozmawiać więcej, gdyż               

kwestia ewentualnej budowy wiąże się - o czym pan doskonale wie, ja bym nie chciał zdradzać 

tu zbyt dużo informacji - z potencjalnym inwestorem, który ma wejść. I ja przypuszczam, że ten 

czas będzie znacznie szybszy niż ten, o którym pan mówi. Ja przepraszam, ja może nie mam 

racji, ale to tylko domniemanie i przypuszczenia, więc myślę, że zasadne by było, abyśmy         

na najbliższych komisjach na ten temat porozmawiali.  
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Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - zastępca Burmistrza:  

Ja bym chciał zapewnić pana radnego Zbyszka Kocielę, że Burmistrz nad tym czuwa. Rozmowy 

z przedstawicielami Huty Szkła odbyły się w gabinecie Burmistrza. Burmistrz wie troszeczkę 

więcej niż pozostali. Zresztą też cały czas przedstawiciele huty mówią, że to są informacje 

poufne. Wiadomo, jak to jest w takich miasteczkach z informacjami poufnymi, że one z czasem 

się stają normalnymi informacjami. Ale ja bym nie chciał być źródłem tych informacji. I myślę, 

że pan Burmistrz też by nie chciał być. Przechodzę do trzeciej interpelacji. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Ja się bardzo cieszę, że kluby radnych wspierają tą inwestycję, ponieważ w poprzedniej kadencji 

jednak nie wypaliła ta inwestycja i konsekwencje tego są do dzisiaj i jeszcze będą pewnie 

finansowe, jak myślę. W związku z tym cieszę się bardzo, że ta inwestycja będzie miała 

wsparcie, myślę że całej Rady, ponieważ jest wola mieszkańców Działdowa, żeby ta pływalnia 

powstała. Niekoniecznie potężny aquapark, ale pływalnia jak najbardziej. Ja tak, jeszcze może   

w drodze dygresji. Ja, kilkanaście lat temu, kiedy startowałem na Burmistrza, to w jednym         

ze swoich programów mówiłem o tym, żeby właśnie wybudować tą pływalnię w pobliżu huty      

i tam zabezpieczyć energię. No i po kilkunastu latach to się jakby powolutku iści, oby się ziściło. 

  
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza: 

Jak już tak mówimy słodko o basenie, to dodam, że jeżeli chodzi o zabezpieczenie w energię,     

to nie ma żadnych przeszkód: i huta, i nasze przedsiębiorstwo jest w stanie zabezpieczyć             

w 100% tą energię cieplną - przynajmniej na dzień dzisiejszy. Ale, jeżeli chodzi o różne jeszcze 

rzeczy, które nas czekają odnośnie - można powiedzieć - falstartu z budową aquaparku, to około 

10 dni temu Burmistrz został wezwany do ugody przez projektanta, który zaprojektował ten 

aquapark i za chwilę Burmistrz będzie musiał być na rozprawie sądowej, czy w obecności 

sędziego będzie musiał albo taką ugodę podpisać, albo będziemy się sądzić.(Głos z sali) 

Projektant, bo projektant nie dostał od wykonawcy ponad 400 tysięcy. Wykonawca na dzień 

dzisiejszy nie jest w stanie mu wypłacić i projektant szuka tych pieniędzy u źródła, czyli             

u inwestora. Jak to się zakończy? Trudno przewidzieć. Z tego, co żeśmy się zorientowali,           

to prawo jest po naszej stronie, ale sądy są niezawisłe i już różne mieliśmy wyroki w historii 

różnych inwestycji. To jest tylko jedna rzecz, a jeszcze mogą następne wyskoczyć rzeczy. Także 

trzeba być ostrożnym i do tej inwestycji musimy być dobrze przygotowani, bo koszt tej 

inwestycji jest w granicach 15, a może i więcej milionów. Także nie możemy wybudować tak,  

żeby tylko było. Ale to musi być na miarę miasta powiatowego i myślę, że taki basen musi być, 

jeżeli chodzi o poziom wykonania jakościowy i oczekiwania, to musi on być na poziomie Mławy 

albo troszeczkę lepiej. Troszeczkę lepiej, bo dzisiaj mamy trochę inne czasy. Myślę,                    



 

 54 

że i projektanci też inaczej podchodzą do projektowania i do wykonania tego. Tyle bym chciał 

powiedzieć, żeby ostudzić te oczekiwania. Ale, o tym się myśli i to jest naprawdę bardzo ważna 

inwestycja.  

Pan Andrzej Przybyszewski mówił o ożywieniu placu Mickiewicza. To, co możemy      

to robimy. Niemniej jednak, oczekiwania mieszkańców miasta nie zawsze są zbieżne                  

z oczekiwaniami ludzi, którzy tam mieszkają. To są różne problemy i może nie jest sesja           

od tego, żeby na ten temat mówić. Ale myślę, że ze strony Burmistrza, ze strony Rady robimy 

dużo, żeby ten plac ożywić. W planach jest też rewitalizacja placu Mickiewicza. Na pewno przy 

rewitalizacji powstaną tam oczekiwane ogródki piwne, ożywi się trochę handel i inaczej przede 

wszystkim będzie ten plac Mickiewicza wyglądał, ale to jest przyszłość i też to są wydatki. 

Będziemy za chwilę przed wyborem czy najpierw robimy basen, czy rewitalizację placu 

Mickiewicza? Najlepiej byłoby to zrobić jednocześnie i jak najszybciej, ale trzeba, niestety, 

mierzyć siły na możliwości.  

Jeżeli chodzi o rządowy plan budowy mieszkań czynszowych, to znamy ten temat,        

ale to jest dofinansowanie w granicach 35%. Poczekamy jeszcze trochę, może rząd dorzuci coś 

więcej, bo oczekiwania mieszkańców na pewno takie są. Na razie nic takiego się nie buduje, ale 

nie wyklucza się tego, że się będzie budowało. Ja nie chcę mówić o szczegółach, bo już pewną 

wizję mamy. To może się jeszcze wszystko zmienić, ale w kontekście remontu koszar też może 

tam powstać część mieszkań, jednak to wszystko jeszcze jest do omówienia i do akceptacji 

radnych i całego społeczeństwa, bo wiadomo jak to jest. Rewitalizacja koszar to jest duża 

inwestycja, która nas nie ominie; 70-80% koszar nie nadaje się do remontu. Trzeba to rozebrać 

do fundamentów i w takim samym stylu ściany zewnętrzne odbudować. Sam koszt tych 70% 

rozbiórki i pobudowania to jest w granicach 4 milionów. Na dzień dzisiejszy nie wiem czy, jak 

będą zalecenia jeszcze Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, ten koszt nie wzrośnie,           

bo to jest najtaniej.  

Jeżeli chodzi o interpelację pana Zbigniewa Kocieli: „afera Rywina” tak zwana, CBA. 

Proszę państwa, nie możemy tutaj robić z tego afery, czy podgrzewać tego. Została sprawa 

zgłoszona do CBA, gdyż padł konkretny wniosek radnego pana Waldemara Jurkowskiego            

i Burmistrz wysłał informację, żeby tą sprawą się CBA zajęło. Wiadomo, CBA ma dużo spraw, 

dużo mają pracy. Na dzień dzisiejszy prawdopodobnie możliwości mają też ograniczone. Kiedy 

się tu pojawią? Czy zajmą się tą sprawą? Jeżeli się pojawią, jeżeli się zajmą - od razu państwa 

poinformujemy.  
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Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Ale czy jakieś pismo? Cokolwiek, nota? Byli tutaj? Zabrali dokumenty? Odwiedzili nasz Urząd 

Miasta? Wysłali pozdrowienia na Święta? No cokolwiek?  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Panie radny, pan Burmistrz konkretnie odpowiedział, że jeszcze nic na ten temat jest 

niewiadome.  

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza:  

Folder został wydrukowany przez lokalną drukarnię „Tintę”, materiały zostały zebrane     

z różnych opracowań. Pracowali nad zebraniem tych materiałów nasi pracownicy pod 

kierownictwem pani Magdaleny Urbańskiej. Wszyscy mogli się zapoznać, każdy radny dostał 

taki folder, każdy może zobaczyć, jak to jest.  

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Burmistrzu, to nieprawda. My dostaliśmy gotowy materiał w momencie, kiedy                  

ja o to poprosiłem na jednej z komisji.  

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza:  

Wykonany, gotowy folder. Radni wszyscy nie zostali włączeni w opracowywanie, bo od tego      

są kompetentni pracownicy, którzy się tymi sprawami zajmują.  

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Wolałbym na gorąco, panie Burmistrzu, żebyśmy później nie wracali.  

Z jednej strony się bardzo ucieszyłem, że taki folder jest. Dostaliśmy go dosyć późno, szkoda    

że nie wcześniej, bo na moją prośbę podczas prac komisji. Natomiast ten folder, niestety, nam 

chluby nie przynosi. Co do szaty zewnętrznej to, oczywiście, rzecz indywidualna. Każdy, jak 

lubi, jak chce i tak dalej. Natomiast my to dostaliśmy, panie radny, podczas prac komisji, pani 

doradczyni nam doręczyła. Natomiast, jak powiedziałem: z jednej strony się cieszę, że coś 

takiego jest, ale jeżeli dostajemy rzecz, w której są błędy przede wszystkim merytoryczne...       

Jeden sobie pozwolę główny przeczytać, dotyczący polskich kolei. W zdaniu: „Przetrwały 

natomiast budynki z lat 1900-1905; wieża wodociągowa, 2 domy noclegowe dla kolejarzy, 

budynki dla zwiadowców”. Zwiadowcy? - Ja nie jestem historykiem - zawiadowców. Panie 

radny, literówka, zwiadowca, a zawiadowca. No, może dla pana, dla przedstawicieli PiS-u, ale 

nie dla mnie. Natomiast... 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie radny, prosiłbym bardzo, żeby merytorycznie na ten temat rozmawiać i nie podoba się 

panu ten folder... 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Przewodniczący... 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Ten folder zawiera wiele błędów, które mogę pokazać każdemu indywidualnie. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, panie Burmistrzu, odniesie się pan do tej sprawy? 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza: 

Proszę państwa, sesja nie jest do tego, żeby tutaj tak szczegółowo to wszystko omawiać. Jeżeli, 

komuś coś się nie podoba - od tego są komisje. Proszę bardzo, nikt przed tym nie ucieknie, nikt 

nie chce chować głowy w piasek. Ja tylko powiem tyle, że będzie w tym roku przygotowany 

album, o którym tak pan dużo mówił, i o którym mówili inni radni. Będzie album bardzo 

kolorowy, bo o to chyba chodzi, a to jest zwykły folder, który co jakiś czas będzie drukowany.     

I w tym albumie będą ciekawe - mam nadzieję - zdjęcia i wtedy będziemy mogli mówić czy       

to jest dobre, czy złe. Folder to jest taka informacja bezpośrednia, prosta i tu można mówić,       

że komuś się podoba, komuś się nie podoba. Ale, on nie ma to na celu, żeby się podobać.        

No, powinien się podobać, ale powinien jak najwięcej informacji turystycznych zawierać            

i pokazywać potencjalnym turystom, że jak tu przyjadą: co mają robić, co mogą zobaczyć            

i krótki opis historyczny tych obiektów.  

Jeżeli chodzi o koszty koncertu, to wszystko było na piśmie wysłane, jest 

wyszczególnione. Jeżeli pan chce na ten temat jeszcze, panie Zbigniewie, rozmawiać to bardzo 

proszę - komisja jest od tego. Wszystkie sprawy muszą być wyjaśnione i wszystkie pana uwagi    

w jakiś sposób zaspokojone, żeby pan tych uwag i zastrzeżeń miał jak najmniej. Czy to jest 

szukanie - nie wiem - jakichś oszczędności z pana strony, czy to jest próba, żeby brać pod uwagę 

zespoły, które bardziej się podobają panu, czy jakiejś określonej grupie? Każdego można 

zadowolić i uważam, że trzeba przyjąć taką taktykę: raz taki zespół, raz taki zespół, na miarę 

możliwości tego miasta i tak, żeby jak największej liczbie mieszkańców się podobało.  
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Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Nawiązując do wcześniejszej sprawy, ja mówię o błędach, a nie o treści merytorycznej.              

O błędach czysto stylistycznych, błędach rzeczowych, czyli merytorycznych, interpunkcyjnych   

i tak dalej. 

Natomiast, jeśli chodzi o sam koncert, ja zaznaczam: nie kto będzie grał, tylko cyfrę. 

36.912,93 zł. to występ kilkugodzinny zespołu, który tak naprawdę zagrał bardzo dobry koncert, 

ja tego nie kwestionuję. Natomiast sama matematyka, cyfra, ekonomia mnie przeraża i podaję 

wartość brutto, bo już przywykliśmy do różnych manipulacji, których... Przy okazji choinki 

podawano nam cenę netto - 36.912,93 zł. Ja to pozostawię bez komentarza, żeby zespół tej klasy 

na Sylwestra zgarnął takie pieniądze. Chyba, że ta realizacja jest rozbita na jakieś inne koszty,     

o których ja nie wiem. Ale w punkcie, który mam Sylwester, w punkcie 1 jest to właśnie tak 

opisane. Ja tu niczego nie odkrywam, tylko zaznaczam kwotę, panie Burmistrzu, ta kwota jest 

przerażająca. Dziękuję.  

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza: 

Nie chcę już do tego wracać, ja tylko mogę powiedzieć o warunkach tego występu, tj. bardzo 

niskiej temperaturze. Ponadto to nie jest tak, że sobie ktoś pstryknie i już zespół jest                   

na Sylwestra. To trzeba z wielkim wyprzedzeniem uzgadniać, z bardzo wielkim wyprzedzeniem 

i to jest dzień szczególny, gdzie stawki rosną co najmniej razy dwa, i o tym pan zapomniał, panie 

Zbyszku, powiedzieć. 

Jeżeli chodzi o terminy - według pana - krótkie zawiadomień, to uważam, że pisma                

o różnych rzeczach, takich jak sadzenie drzewek, czy jakieś zaproszenia, powinny być wysyłane 

z większym wyprzedzeniem. Według mnie, około tygodniowym i taki zamiar był. Jeżeli czas był 

krótszy, zwrócimy na to uwagę i będziemy się starali w przyszłości, żeby ten tygodniowy termin 

był przestrzegany w miarę możliwości, bo czasami jest jakaś akcja zależna od pogody, czy        

od kogoś kto przyjedzie, a późno nas powiadomił. Trzeba wszystkie rozpatrzyć aspekty. 

Niemniej jednak uważam, że z tygodniowym wyprzedzeniem takie zawiadomienie, zaproszenie 

powinno być wysłane.  

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA:  

Panie Burmistrzu, nie chciałbym być tylko pretensjonalny, czy złośliwy. Złośliwości w tym 

raczej nie ma, tu chodzi o wyjaśnienie pewnej rzeczy. Ja podkreślam jedną rzecz: sadzenie 

drzewek to można pominąć. Telefon dzień przed, jednemu pasuje, drugiemu nie. Bez tego - 

powiedzmy - przeżyjemy. Natomiast sprawy dotyczące rewitalizacji podzamcza w Działdowie, 

które odbyły się w dniu 11 marca, i przypominam: 11 marca odbyło się te spotkanie, a ja miałem 

awizo wrzucone do skrzynki 9, gdzie data na piśmie jest 04 marca. Ja podkreślam, że mi się        
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to nie podoba, że data na przykład jest 4 i jakby to awizo było 7 nawet, to jeszcze można             

je odebrać, zrealizować, przyjść i tak dalej. Natomiast, kiedy ja widzę na piśmie datę 

pozostawienia awizo 09 marca, a 11 jest spotkanie dotyczące rewitalizacji podzamcza, uważam 

że bardzo ważne spotkanie, istotne dla przyszłości tego miasta, dla nas wszystkich radnych - 

także to kwestionuje i prosiłbym o zwrócenie uwagi, żeby urzędnicy... Ja nie wiem, kto za to jest 

odpowiedzialny, ale pana o to pytam, żeby wyciągnąć wnioski, bo przez to nas nie ma, nie 

uczestniczymy w różnego rodzaju spotkaniach. Bo dostajemy tą informację zbyt późno, mam 

nadzieję, że nie jest to celowe. Dziękuję.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Myślę, że Urząd Miasta się jednak w ten termin przystosuje tak, jak w rzeczywistości powinno 

być. Tak, jak pan Burmistrz powiedział i na przyszłość te terminy będą odpowiednie.  

 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza:  

Przystępuję do odpowiedzi na interpelację pana Andrzeja Tessara. Pytał pan, czy jest 

przewidziana jakaś lokalizacja i wykonanie wybiegu dla psów? Dzisiaj to jest głośny temat         

i te wybiegi - gdzie można to - zaczyna się w miastach już robić. Myślę, że i w Działdowie 

znajdziemy teren, i taki wybieg będzie musiał w niedalekiej przyszłości powstać.  

Pan Marek Dwórznik pytał, na jakim etapie są dofinansowania organizacji 

pozarządowych? Mogę powiedzieć, że wszystkie konkursy, które miały się odbyć, się odbyły. 

Jest problem tylko z jednym klubem piłkarskim. Reszta, uważam że dosyć sprawnie                      

i pozytywnie została załatwiona. Myślę, że wszystkie sprawy, które dotyczą klubu piłkarskiego 

zostaną upublicznione i problem zostanie, jak najlepiej dla tych piłkarzy i dla mieszkańców, 

załatwiony.  

Świerki na placu Mickiewicza zostały wycięte zgodnie z decyzją wydaną przez Starostę. 

Było tam zagrożenie typu takiego, że te świerki były już bardzo wysokie. Muszę powiedzieć,       

że będą nasadzenia zamienne za to. Chciałbym jeszcze przypomnieć, że w zeszłym roku 

posadziliśmy około 280 sztuk drzew. W tym roku posadziliśmy 281 drzew i na jesieni planujemy 

posadzenie około 250 drzew. Także idziemy w kierunku, żeby co roku robić około 500 

nasadzeń. Czym to jest podyktowane? Jest wiele dróg wykonanych, wiele chodników, a nie było 

przez kilka lat nasadzeń robionych - są pewne zaległości. I, jak zaczęliśmy w tamtym roku robić 

pierwsze nasadzenia, to ci mieszkańcy byli bardzo zainteresowani, żeby na ich ulicach też          

te drzewa posadzić. Myślę, że to jest dobry kierunek i na pewno będzie kontynuowany.  

Jeżeli chodzi o śmieci w zatokach postojowych, to państwo powinniście zauważyć,          

że w tym roku wcześniej przystąpiliśmy do prac związanych z czystością, z malowaniem pasów, 
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z pracami po zimie. Pogoda w pewnym stopniu na to pozwala, ale co chwila pada i nie można 

tego malowania skończyć. Wykonawcy mają duże siły przerobu, niemniej jednak nie da rady 

malować na mokrą nawierzchnię.  

Wszystkie ulice w centrum i w pobliżu centrum zostały już dokładnie zamiecione. Będziemy 

centrum zamiatali teraz co tydzień, po prostu już przystąpiliśmy do normalnego, planowanego 

utrzymania w czystości miasta. Zostały zrobione nasadzenia pierwszych kwiatów w ilości 

większej niż w poprzednich latach. W maju, w czerwcu planujemy następne nasadzenia 

kwiatów, które będą przez cały sezon letni. Także wiele rzeczy chcemy załatwić i chcemy 

poprawić. Myślę, że powinno być to zauważalne, zarówno przez państwa radnych, jak i przez 

mieszkańców Działdowa. Co z naszej strony będzie możliwe to zrobimy. Czy to zadowala pana? 

 

Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Panie Burmistrzu, nie chodziło o sprzątanie, tylko chodziło o trawy, mlecze, które rosną wokół, 

żeby spryskać. Bo, jak się zakorzenią to trzeba będzie większą dawkę. 

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza:  

Zwrócimy na to uwagę wykonawcom, którzy pielęgnują zieleń. Ja nie zauważyłem, żeby           

aż takie mocne było zagrożenie. Ale, jak są takie uwagi - będziemy działali.  

Jeżeli chodzi o interpelację pani Aleksandry Korzeniewskiej, to miasto nie poniosło        

na pewno żadnych kosztów w związku z informacją, jaka została skierowana do CBA.  

Jeżeli chodzi o to czy jakieś komputery, czy jakiś sprzęt będzie zakupiony na salę 

posiedzeń to - w tym roku na pewno nic takiego nie będzie. Wyszliśmy z założenia, że dzisiaj 

każdy mieszkaniec ma laptop, czy komputer stacjonarny. Każdy ma komórki rozbudowane         

o internet. W budżecie nie są zabezpieczone żadne środki na wyposażenie sali posiedzeń            

w laptopy, czy w komputery stacjonarne. Wnioski ze strony radnych też takie nie padły. 

Zobaczymy, poczekamy, jak to się rozwinie i czy będzie taka potrzeba. Czy wszyscy radni sobie           

we własnym zakresie poradzą. Ale to przyszłość pokaże.  

Pan Przewodniczący Przybyłka trzy tematy poruszył.  

Jeżeli chodzi o „Akcję Ziemia” to dzisiaj już tak nie jest, jak kiedyś, że wszystkie szkoły 

w tym dniu sprzątały. Ale na pewno nikt o tym nie zapomniał. W tym roku zostały 

doprowadzone do porządku cmentarze na terenie miasta, te najbardziej zaniedbane. W tę akcję, 

w ten dzień i przed - bo dosyć dużo było prac związanych z doprowadzeniem na pewien poziom 

zaniedbanych cmentarzy - włączyła się również młodzież. Także w jakimś stopniu miasto           

o te stare, zaniedbane cmentarze zaczyna dbać i przywracać je do jakiejś świetności, czy            

do jakiegoś poziomu, gdzie będzie można złożyć kwiaty i zapalić znicze.  
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Pan Włodzimierz PRZYBYŁKA - Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1: 

Naprawdę wizerunkowo to nie bardzo pasuje. Jeżeli jedziemy od Lidzbarka, a pan chyba jeździ 

tą ulicą, to tam na samym początku, po lewej stronie, po tych wszystkich firmach, budowach,  

pozostało wiele folii i to się wszystko na tym pustym placu przewraca, to mnie boli.  

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza:  

W to będzie włączona Straż Miejska i Zarząd Dróg Wojewódzkich, bo to jest w pasie Zarządu 

Dróg Wojewódzkich i będziemy robili wszystko, żeby... 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Panie Burmistrzu, pan Przybyłka bezpośrednio nie powiedział, że tam jest brudno i tak dalej. 

Prawdopodobnie pana intencją było to, żeby to sprzątnęły na przykład dzieci ze szkół. 

Chciałbym powiedzieć tyle, że kiedyś to robiliśmy, natomiast teraz są pewne przeszkody 

sanitarne związane z tym, że te odpady są różnego pochodzenia. Rodzice są wręcz przeciwni 

takim praktykom, ponieważ mogą dzieci tam ulec naprawdę poważnym zakażeniom. W związku 

z tym, myślę że odpowiednie służby miasta zainterweniują tam i przyglądną się tej sprawie, tak? 

Dziękuję bardzo.  

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza:  

Jeżeli chodzi o przejścia kolejowe, to one nie są miasta. Jest ciągłość projektu i cały czas 

inwestor, czyli kolej, trzyma na tym rękę. Zresztą, nie może inaczej, bo jakby mogli,                   

to by dawno nam to przekazali. My i tak się włączamy w akcje sprzątania tych przejść i robimy 

wszystko, żeby one jak najlepiej pokazywały nasze miasto dla tych, którzy korzystają z tych 

przejść. Założyliśmy tam kamery, które w pewnym stopniu odstraszają tych, którzy tam robią 

różne rzeczy. Ile się udało zetrzeć ze ścian, to żeśmy pościerali. Myślę, że będziemy jeszcze 

bardziej naciskali na kolej, aby bardziej zadbali i zabezpieczyli jakieś środki, żeby to latem 

doprowadzić do porządku. Niemniej jednak, cały czas są pewne grupy, które robią wszystko, 

żeby tam porządek był zakłócony, żeby... (głosy z sali) Tak, jest lepiej, ale duże środki zostały  

na to zainwestowane i cały czas są problemy. My mamy materiał dowodowy jak ktoś niszczy, 

ktoś swoje potrzeby fizjologiczne załatwia. Musimy ten materiał przesyłać do policji, a policja   

w większości to umarza. Bardzo jesteśmy zdziwieni, ale w większości jest to umarzane, pomimo 

że zdjęcie jest bardziej widoczne i dokładne jak zdjęcie do dowodu, czy do paszportu. Niemniej 

jednak, policja wychodzi z założenia, że to nie jest wielka szkodliwość społeczna. Chociaż,        

ja bym się z tym nie zgodził i Burmistrz również się z tym nie zgadza, i my każde wykroczenie, 

każdą taką nieprawidłowość - ze strony tych złych użytkowników - do policji przesyłamy. 

Myślimy, że z czasem oni do tego będą podchodzili trochę inaczej, że nie będą próbowali 
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odkładać tego na później, czy po prostu mają ważniejsze rzeczy i załatwiają na dzień bieżący 

ważniejsze rzeczy. Ale to dla nas jest też bardzo ważne - jak tutaj słyszę - nie tylko dla 

Burmistrza, dla radnych, ale też i dla mieszkańców. Także tego nie odpuścimy.  

Jeżeli chodzi o informacje z pracy Rady i wszystkich, którzy są na sesjach i komisjach,   

to my aż takiego wpływu na prasę nie mamy, żeby z każdego spotkania w „Tygodniku 

Działdowskim”, czy w „Gazecie Działdowskiej” zdjęcia i jakieś wypowiedzi radnych i osób, 

które zabierają głos były opublikowane. Zgłosimy się do przedstawicieli tych gazet,                   

że oczekiwania mieszkańców są takie, a nie inne i będziemy się starali, żeby więcej było tych 

informacji.  

 
Pan Włodzimierz PRZYBYŁKA - Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1:  

Ja nie wiem, czy państwo sobie przypominają: był kiedyś redaktor Kwiatkowski i jak on był        

to naprawdę w tej prasie było dużo więcej do przeczytania na temat miasta, pracy Rady.  

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza: 

Jak pan tak mówi, to ja muszę powiedzieć też, że kiedyś na takie spotkanie, na sesję to był 

zawsze oddelegowany z jednej strony i z drugiej dziennikarz. Dzisiaj wszyscy idą w kierunku 

oszczędności i wiadomo, z czym się to potem wiąże. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę państwa, sesje są otwarte dla mediów i dla gazet. Informacje są publikowane o porządku 

obrad, o dacie obrad sesji. I w związku z tym, tutaj tylko dobra wola dziennikarzy, że będą        

na sesji, będą to opisywać i informować mieszkańców o pracy Rady Miasta.  

 
Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza: 

Myślę, że na wszystkie interpelacje, zapytania odpowiedziałem, jeżeli kogoś pominąłem,            

to prosiłbym o sprostowanie.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 
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Ad pkt 26 

Wolne wnioski i informacje: 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Rozmawiałem z panią doradczynią Burmistrza. Otóż, jutro o godzinie 10 jest spotkanie               

z Młodzieżową Radą Miasta, także jak ktoś ma przyjemność, czas i ochotę to zapraszamy. 

Dziękuję.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:                                                                                                                                                                                

Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś informacje? Bardzo proszę, pan radny Pszenny.  

 
Radny pan Sławomir PSZENNY: 

Panie Przewodniczący, w dniu wczorajszym w Warszawie miało miejsce ważne wydarzenie,     

to znaczy pogrzeb pułkownika Zygmunta Szendzielarza pseudonim „Łupaszka”. To żołnierz 

Armii Krajowej oraz podziemia antykomunistycznego. Czy mógłbym w tym miejscu poprosić, 

żebyśmy jako Rada Miasta oddali honor temu bohaterowi Polski, poprzez krótką minutę ciszy. 

Był to żołnierz, który walczył również na naszych terenach. Dziękuję bardzo. 

 

 Uczestniczy sesji uczcili chwilą ciszy pamięć pułkownika Zygmunta Szendzielarza 

pseudonim „Łupaszka”. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Zwrócił się do mnie i do państwa radnych Centrum Caritas w Działdowie z pismem: 

„Działdowskie Centrum Caritas, Gmina-Miasto Działdowo, Miejski Dom Kultury                   

oraz „Intermarche” przy współpracy z instytucjami samorządowymi, sponsorami publicznymi, 

prywatnymi, parafiami oraz służbami mundurowymi pragnie zorganizować VI Powiatowy 

Festyn Rodzinny z okazji Dnia Dziecka w dniu 29 maja 2016 roku, o godzinie 14 do 18             

na boisku szkolnym przy Zespole Szkół Nr 2 w Działdowie przy ul. Polnej 11... W związku                 

z powyższym zwracamy się do państwa z gorącą prośbą o wsparcie naszego przedsięwzięcia      

w formie finansowej bądź materialnej. Mając nadzieję na państwa życzliwość i przychylność     

na nasz apel serdecznie dziękujemy”.          

Otrzymałem do wiadomości mojej i państwa radnych informację z Zarządu Krajowego 

Federacji Sportu dla Wszystkich.: „ Szanowni państwo wójtowie, burmistrzowie, prezydenci 

miast, serdecznie zapraszamy wasze gminy i miasta do wzięcia udziału w XXII Sportowym 

Turnieju Miast i Gmin 2016, który będzie rozegrany w ramach VIII Europejskiego Tygodnia 

Sportu dla Wszystkich w dniach 26 maja -1 czerwca 2016 roku. W załączeniu regulamin 
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imprezy i formularz zgłoszenia”. Kto z państwa radnych byłby zainteresowany, to jest                 

on dostępny w biurze Rady. 

Czy są jeszcze jakieś informacje, może wnioski? Proszę bardzo, pan Sekretarz. 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ- Sekretarz Miasta: 

Ze względu na układ kalendarza, czyli na dzień 2 maja, to jest dzień Święta Flagi państwowej 

między innymi, ale poniedziałek, później - wtorek 3 maja. Chciałbym państwa poinformować,   

że po dużych staraniach, podjęliśmy decyzję, żeby Urząd nie pracował tego dnia. Chociażby         

z racji tej, że mamy bardzo małe możliwości wycieczkowe itd., Jest realizowana pracownicza 

wycieczka, przyjazd jest nocny. Generalnie rzecz biorąc chodzi również o taką sytuację,              

że zabezpieczyliśmy mieszkańcom możliwość załatwienia pewnych spraw natury stanu 

cywilnego i w związku z tym Urząd Stanu Cywilnego w poniedziałek będzie pracował                

w normalnych godzinach - 7.30-17.00. Natomiast bardzo proszę o przyjęcie do wiadomości,       

że generalnie Urząd Miasta tego dnia nie pracuje. Dziękuję uprzejmie.  

Ad pkt 27 

 
        Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

        Zamykam XVIII sesję Rady Miasta Działdowo.  

 

              

Protokołowała                                                                                               Przewodniczący Rady 

G.Nadratowska                                                                                             Romuald Remiszewski 

 


